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ČNB schvaluje prospekt dluhopisů pouze z hlediska toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Objednávky

e-Finance, a.s.
www.e-finance.eu
Tel.: 515 555 555

info@e-finance.eu

Nestavíme vzdušné zámky,
stavíme a vlastníme
skutečné nemovitosti více jak 20 let

LUXUSNÍ UBYTOVÁNÍ S WELLNESS V BRNĚ
NOVÝ EFI SPA HOTEL**** SUPERIOR S WELLNESS, RESTAURACÍ A ŘEMESLNÝM PIVOVAREM

www.efispahotel.cz | Tel.: +420 515 557 500

• Pobyty se snídaní a večeří
• Parkování v areálu
• Dobíjecí stanice na elektromobily
• Pivovar a restaurace v objektu

• Finská sauna o ploše 36 m2

• Vířivka pro 6 osob
• Hyperbarická komora OXYLIFE
• Odpočívárna v třípodlažní věžičce

EFI SPA Hotel
člen e-Finance Group

DVOULETÉ DLUHOPISY
S ROČNÍM ÚROKEM 8 %

DLUHOPISY
E-FINANCE
S VYSOKÝM VÝNOSEM

Skupina e-Finance, a.s., více jak 20 let
investuje do nemovitostí v atraktivních
lokalitách České republiky. Díky tomu
disponuje stabilním portfoliem zejména
nájemních nemovitostí v hodnotě přesa-
hující 1 miliardu korun. Tyto nemovitosti
pravidelně přináší stabilní výnosy, které
jsou každoročně nad inflací, v dlouho-
dobém horizontu až o několik procent.

8 %

Investice od 50 000 Kč
Roční úrok 8 %
Úrok vyplácen jednou ročně
Možnost předčasného splacení
Dvouleté dluhopisy jsou vydá-
vány na období od dvou do tří
let
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Pátek, 27. května 2022
Č. 102, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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S HRAVÝMI PUNTÍKY
MÍŘÍ ZA MILIARDOU
EKOLOG A VYSTUDOVANÝ ARCHITEKT ŠIJÍ KABELKY I PENĚŽENKY STRANA 14

Svátek slaví: Valdemar

Tři využité přesilovky posunuly národní tým do bojů o světové medaile
Konečně vítězné čtvrtfinále, podruhé za posledních šest let. Čeští hokejisté porazili na mistrovství světa ve Finsku Německo 4:1 a po třech letech
si tak zahrají ve víkendových zápasech, které rozhodnou o držitelích cenných kovů. Svěřenci trenéra Kariho Jalonena se třikrát trefili v početní výhodě
po střelách Davida Pastrňáka, Romana Červenky a Davida Krejčího, po snížení Moritze Seidera pak výsledek do prázdné branky pečetil Jiří Smejkal.
Další čtvrtfinálové zápasy (Kanada–Švédsko 4:3 po prodloužení, Finsko–Slovensko 4:2 a USA–Švýcarsko 3:0) rozhodly o tom, že Češi se v semifinále
utkají s Kanadou. Hrát se bude zítra od 17.20 v Tampere. Pořadatelská země si totiž na souboj s Američany s předstihem rezervovala čas od 13.20.
Na medaili z velké akce čekají Češi od roku 2012, kdy vybojovali bronzovou medaili mimochodem právě v Helsinkách, dějišti včerejšího střetnutí. ČTK

Studenti navrhli svůj
design lanové dráhy
Cesta na Petřín. Soutěž na novou podobu lanovky se bude opakovat. Zásadní otázka. Je lanovka více dílo
jezdící po kopci, nebo dopravní prostředek? Dopravní podnik. Vítěz by měl být znám do konce září STRANA 4
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Praha 13 je proti
zástavbě Sluneční-
ho náměstí. „Ne-
ohradila se zatím
oficiálně,“ tvrdí
městští plánovači.

Zanedbaná oblast okolo stani-
cemetra Hůrka semá promě-
nit. Hlavní město společně
s Institutem plánování a roz-
voje (IPR) proto dalo vytvořit
koncept řešení oblasti. Z po-
hledu IPR nadějný projekt
proměny Slunečního náměs-
tí a s ním související pěší kor-
zo však nejsou po chuti radni-
ci Prahy 13.

„V rámci připomínek k Met-
ropolitnímu plánu vedení rad-
nice žádá, aby plocha v součas-
nosti určená pro veřejnou vy-
bavenost, která je v majetku
městské části, byla určena
pro veřejnou zeleň a realizaci
parku,“ říká pro deník Metro
starosta třinácté městské části
David Vodrážka.
Plánovanou novou multi-

funkční budovu základní
umělecké školy i proměnu
náměstí si podle něj jistě za-
slouží nejen děti ze třináctky.
Radnice však brojí zejména
proti výstavbě vícepodlaž-
ních budov na pozemcích
městské části.
„V dnešní době prázdná

plocha zde vznikla ještě
před revolucí, kdy se tento
kus sídliště nestihl dostavět.
Jenže je to již více než třicet
let a územní plán stále tento
prostor určuje k bydlení prá-
vě kvůli nedostavěným pane-
lákům. Mezitím se staví na ji-

ných částech naší městské
části a obyvatelé si zaslouží,
aby na Slunečním náměstí
vznikla oficiální zelená plo-

cha s kultivovaným parkem.
Před rokemproběhlo dotazní-
kové šetření a většina míst-
ních obyvatel se vyjádřila

tak, že na tomto místě chtějí
park,“ dodává Vodrážka. Pra-
ha zadala IPR vytvořit studii
proměny náměstí i jeho okolí

již na podzim roku 2019. Stu-
die řeší celé území v okolí sta-
nice metra B Hůrka. Podle
mluvčího IPR Martina Váchy
je nynější chování radnice
matoucí. A některá jí prezen-
tovaná fakta nesedí.
„S Prahou 13 od začátku

spolupracujeme a doposud
měla stejný cíl jako my. Po-
zemky jsou zastavitelné už
více než dvacet let a společ-
ným cílem bylo jejich rozum-
né využití. I proto jsme necha-
li zpracovat studii a do jejího
vzniku jsme společně zapoji-
li i místní. Pokud chce nyní
městská část pozemky, jež
má ve správě, přeměnit na ne-
zastavitelné, musí zažádat
o změnu v současnosti platné-
ho územního plánu. A to se
formálně dosud nestalo,“ vy-
světluje proMetro Vácha a do-
dává, že by to byla škoda.
Na těchto pozemcích totiž
mohou vznikat městské
byty, které Praha podle Vá-
chy nutně potřebuje.
Poslední Váchovu větu po-

tvrzuje i starosta Vodrážka.
„Připomínku k Metropolitní-
mu plánu skutečně teprve po-
dáme, a to do konce června.
Rada městské části o tom již
rozhodla,“ upřesňuje staros-
ta Prahy 13.
Proti proměně odpočinko-

vé zóny ve věžáky se bouří
také obyvatelé Prahy 4. Mají
zde totiž v budoucnu vznik-
nout dva bytové domy, kon-
krétně ve Vavřenově a Údolní
ulici v Braníku. „Námitky
k územnímu rozhodnutí
máme čas podat do konce
května,“ píše se na soused-
ském letáku, který v této
době koluje například na soci-
álních sítích. FILIP JAROŠEVSKÝ

Národní galerie Praha (NGP)
po více než dvou letech zno-
vu otevírá Salmovský palác
na Hradčanském náměstí.
Představí v něm japonské ze-
nové obrazy ze sbírky, kterou
galerii v roce 2019 daroval ni-
zozemský umělec a sběratel
Felix Hess.
Sbírka japonské zenové

malby a kaligrafie – zenga po-
jmenovaná Kaeru-an, tedy
Z žabí chýše obsahuje 526 děl
z 15. až 20. století, převážně
závěsné svitky, ale také páro-
vý paraván a několik předmě-
tů z keramiky. Za tento dar
Felix Hess loni dostal medaili
Artis Bohemiae Amicis udíle-
nou českým ministerstvem
kultury.
Hess dal přednost české Ná-

rodní galerii před zahraniční-
mi, třeba nizozemskými insti-
tucemi mimo jiné i proto, že
NGP mu zajistila dlouhodo-

bou prezentaci sbírky. Výběr
z ní bude nyní ve dvou čás-
tech krátkodobě vystaven. Tu-
šová malba totiž nemůže být
vystavována dlouhodobému

působení světla. Přibližně
za dva roky národní galerie
počítá se stálou expozicí asij-
ského umění v Salmovském
paláci.

Výstavu doplní komentova-
né prohlídky a přednášky
a série on-line videí s názvem
Povídání o zenu s japonským
mistrem Seizanem. Celý ak-
tuální program komentova-
ných prohlídek, akcí pro pe-
dagogy, živých či on-line
přednášek a diskusí, tvůrčích
dílen a dalších akcí je uveden
na webu.
Zenové obrazy jsou výra-

zem čchanového, tedy zeno-
vého neboli meditativního
buddhismu. Čchan propojují-
cí principy mahájánového
buddhismu a taoismu v Číně
zakořenil na přelomu 5. a 6.,
v Japonsku až koncem12. sto-
letí. Zenová malba a kaligra-
fie se podle odborníků vyzna-
čují stylovou čistotou a tvaro-
vou úsporností. Žánr zenga
ale má i autorský rukopis
a prezentuje pestrost zeno-
vých myšlenek. ČTK

AUKCE NEMOVITOSTÍ
ZDARMA

AUKCE NEMOVITOSTÍ
ZDARMA

800 22 33 88
www.prodejtojinak.cz

Prodejte Vaši nemovitost
(byt, dům, pozemek)

za nejvyšší možnou cenu
formou elektronické aukce
nebo dražby přes největšího

dražebníka v ČR
JURIS REAL Dražby a.s.
s databází 100 000
registrovaných,

poptávajících klientů.

Zanedbané Sluneční náměstí se promění a vznikne zde pěší korzo. Tedy možná. IPR

Budoucnost Slunečního náměstí – komentovaná prohlídka na Hůrce proběhla loni. PRAHA 13

Výstava v Národní galerii Praha začíná dnes. ČTK

Nové byty na Hůrce nechtějí

Salmovský palác. Meditace u obrazůinzerce



www.metro.cz PRAHA pátek 27. května 2022 03

Své dlouhé silné drápy před-
vádí na snímku samec luskou-
na krátkoocasého Guo Bao
v Zoo Praha. Tito jediní šupi-
natí savci se živí mravenci
a termity, drápy jim slouží ne-
jen k jejich dobývání, ale
i k budování podzemního
úkrytu. Na každé končetině
jich mají pět a tři z nich jsou
zvlášť uzpůsobené právě
k hrabání.
Přijďte se na samce Guo

Baa a jeho partnerku Run
Hou Tang podívat do noční
expozice pavilonu Indonéská
džungle.

inzerce

Rozezní největší
nástroj v Česku
Program 27. mezinárodní-
ho varhanního festivalu
v bazilice sv. Jakuba od
4. srpna do 22. září nabíd-
ne stejně jako v předcho-

zích letech osm koncertů.
Největší varhany v Česku
rozezní vedle tuzemských
hudebníků přední umělci
ze Spojených států, Pol-
ska, Itálie a Francie. Vy-
stoupí také pražský Küh-
nův smíšený sbor a trom-
bonista Tomáš Trnka. ČTK

Osmička bude také
tvořit jeden obvod.

V podzimních komunálních
volbách na magistrát budou
Pražané volit v jednom voleb-
ním obvodě, tedy stejně jako
v posledních volbách v roce
2018. Zastupitelstvo bude
mít nadále 65 členů. Rozhod-
li o tom včera pražští zastupi-
telé. V jednom volebním ob-
vodě se v Praze na magistrát

volilo ve volbách v letech
2014 i 2018.
Zákon o hlavním městě

umožňuje končícímu zastupi-
telskému sboru rozhodnout
o počtu zastupitelů i obvodů.
Podle zákona má městské za-
stupitelstvo 55 až 70 členů.
Rozdělení na obvody řeší

i jednotlivé městské části. Za-
stupitelstvo Prahy 8 napří-
klad minulý týden rozhodlo,
že celá městská část bude
také tvořit jeden obvod a lidé
zvolí 45 zastupitelů. ČTK

Dobývají i budují.
Kdo se hrabe na luskouny

Autor fotografie

Petr Hamerník, Zoo Praha

Krátce

Volby? Vše
při starém
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Vítězný návrh
kabinek předvede
dopravní podnik
nakonec až
na podzim.

V Praze asi není slavnějšího
kopce. Na vrchol Petřína mů-
žete vyjít romantickou pro-
cházkou nebo použít ikonic-
kou lanovku. Její kabinky by
město rádo po letech obnovi-
lo. Už loni proto dopravní
podnik vyhlásil mezinárodní

designérskou soutěž. Objevil
se ale zádrhel a celá akce se
bude muset opakovat.
V komisi seděla pětice od-

borníků z designérského pro-
středí, veřejného života a do-
pravy. Podle profesora Ivana
Dlabače z ateliéru průmyslo-
vého designu VŠUP byla ale
soutěž problematická. „Už
na začátku byměla být zodpo-
vězena otázka, zda je lanovka
více objekt, tedy estetické
dílo jezdící po kopci, nebo se
na ni nahlíží čistě jako na do-
pravní prostředek. Právě po-
dle zvolených kritérií, tedy
umělecko-designových, nebo

naopak dopravních, by pak
mělo následovat i složení od-
borné komise. Bez toho po-
dobná soutěž nemůže vyjít
dobře,“ míní Dlabač.
Podle dopravního podniku

nebyla soutěž na lanovou
dráhu na Petřín zrušena z dů-
vodu pochybení v organizaci
soutěže nebo nesprávného za-
dání, ale kvůli nesplnění ter-
mínu jednoho z posledních
dvou finalistů. „Žádostí
o účast v soutěži bylo pětadva-
cet, vybráno bylo pět zpraco-
vatelů návrhu a dva postoupi-
li do finále, jak stanovily sou-
těžní podmínky. Tudíž nebu-

de třeba zadávací podmínky
příliš měnit,“ uvedla mluvčí
dopravního podniku Aneta
Řehková a dodala: „V nové
soutěži vycházíme z původní
zadávací dokumentace a sou-
těžních podmínek, organizá-
torem soutěže je MOBA stu-
dio a předpokládá se její vy-
hlášení do začátku letních
prázdnin tak, abychom měli
vítěze do konce září.“
Podle Ivana Dlabače se vy-

hlašování veřejných designo-
vých soutěží přeceňuje a ne
vždy dávají smysl. Jejich pořá-
dání s sebou také nese nema-
lé náklady na organizaci. „Ně-

kdy je lepší oslovit vybrané-
ho designéra nebo skupinu
designérů napřímo. Pokud
existuje na danou oblast ně-
kdo kvalitní a dělá to důsled-
ně, tak proč ho nevybrat
nebo neoslovit rovnou? Na-
víc je lepší utratit peníze
za kvalitního designéra než
za soutěž jako takovou,“mys-
lí si Dlabač.
Jelikož veřejná soutěž za-

tím nemá vítěze, představil
před několika dny profesor
Dlabač možné návrhy na bu-
doucí podobu lanovky se stu-
denty ateliéru průmyslového
designu. MET

Líbila by se vám na Petříně tato lanovka?Novou lanovku si studenti představují hodně prosklenou.

Lanovka na Petřín zahájila provoz v červenci 1891. Její novou podobu si designér Prokop Strnka představuje takto. 3x VŠUP

Hledá se nová lanovka. Zatím
nápady představili studenti

Další návrhy

Po naskenování QR kódu
se dostanete na Metro.cz,
kde je kompletní galerie
studentských návrhů.



www.metro.cz DOMOV pátek 27. května 2022 05

Bývalý rektor Kar-
lovy univerzity
a vedoucí prezi-
dentova lékařské-
ho konzilia Tomáš
Zima chce kandido-
vat na prezidenta.

„Po určitém váhání, a hlavně
po setkání s mnoha přáteli
a lidmi z celé republiky jsem
se rozhodl, že se zeptámobča-
nů, zda mě v kandidatuře
podpoří. Celý život jako lékař
pomáhám lidem, učím a pře-
dávám studentům své znalos-
ti. Vedl jsem lékařskou fakul-

tu i Univerzitu Karlovu, zís-
kal jsem zkušenosti v zahra-
ničí. Chci proto své služby na-
bídnout společnosti s tím, že

je třeba spojovat a představit
vizi spokojené, bezpečné
země bez extrémů,“ říká
v rozhovoru pro Deník Zima,
který chce usilovat o získání
podpisů občanů, ke kandida-
tuře potřebuje podpis aspoň
50 tisíc lidí. „Nebál bych se
ani otevřít téma snížení DPH
na základní potraviny, ener-
gie a pohonné hmoty. Stát by
si tím sice snížil příjem, ale li-
dem by umožnil důstojně
žít,“ doplňuje.
Podpisy nutné pro kandida-

turu na prezidenta začal ten-
toměsíc sbírat také odborový
předák Josef Středula. Podle
Zimy by vláda měla dělat víc
pro lidi ohrožené zdražová-
ním i za cenu vyššího schod-
ku státního rozpočtu.

Hlavu státu budou Češi vy-
bírat začátkem příštího roku.
Jako největší favorité se zmi-
ňují šéf opozičního hnutí
ANO amiliardář Andrej Babiš
a někdejší vysoký představi-
tel české armády a NATO Petr
Pavel, kandidaturu ale ještě
oficiálně neoznámili. Cel-
kem se chtějí o prezidentský
post ucházet zatím víc než
dvě desítky lidí, mezi nimi
třeba podnikatel Karel Jane-
ček, komik Miloš Knor, sená-
tor Marek Hilšer, advokátka
Klára Long Slámová, někdejší
šéfka Energetického regulač-
ního úřadu Alena Vitásková,
šéf hnutí Otevřeme Česko –
Chcípl PES Jakub Olbert nebo
teolog a mediální expert Ivo
Mareš. ČTK a iDNES.cz

Nejstarší festival svého druhu na světě
Ve Zlíně začal mezinárodní filmový festival pro děti a mládež. Nabídne 276 snímků
ze 49 zemí. Podařilo se uvést spoustu premiér a distribučních předpremiér. Festival se le-
tos koná 62. rokem, potrvá do 1. června, je největším a nejstarším festivalem svého dru-
hu na světě. Po dvou letech se opět koná v tradičním termínu. ČTK

Čísla dne

46,21
Benzin dál zdražuje, nafta
opět zlevnila. Natural 95 stojí
v průměru 46,21 koruny za
litr. Cena nafty klesla o 16 ha-
léřů, na průměrných 46,19 ko-
runy za litr. Vyplývá to z úda-
jů společnosti CCS. Podle ana-
lytiků bude benzin dále zdra-
žovat, a to až o desítky halé-
řů. Nejdražší paliva nabízejí
pumpy v Praze, kde litr benzi-
nu stojí průměrně 46,75.

200
Mzdy brigádníků letos vzrost-
ly. V Praze a Středočeském
kraji jsou od 150 do 200 ko-
run za hodinu, v ostatních re-
gionech o něco nižší. Přesto
je zájem uchazečů o brigády
letos malý, přestože firmy
jsou ochotny platit více
než v předchozích letech. ČTK

6.350,-
Tato nabídka platí od 27. 5. 2022 do vyprodání zásob, nejdéle však do 12. 6. 2022. Ceny jsou uvedeny včetně DPH. Chyby a změny jsou vyhrazeny.

SOUPRAVA SARAH
BALKONOVÁ

souprava obsahuje 2x křeslo,
stolek ø 48 cm a 60 cm, vč. polstrů Nakupte

on-line na
bauhaus.cz

Tomáš Zima MAFRA

Biopásy v polích
Na Olomoucku vzniknou
krmné a nektarodárné
biopásy. Jejich založení
podporuje Státní zeměděl-
ský a intervenční fond.
Stálý porost na polích
poskytuje zvířatům potra-
vu i úkryt.

Opičí neštovice
Státní zdravotní ústav
potvrdil další tři případy
opičích neštovic v České
republice, celkem jich
je pět. Stav pacientů je
stabilizovaný. Jedná se
o mírnější variantu viru
spadající do západoafric-
ké skupiny virů, kde je
udávána smrtnost jedno
procento.

Trest za falšování
covidpasů
Policie navrhla obžalovat
muže, kterého viní z padě-
lání certifikátů dokládají-
cích očkování proti covi-
du-19. Obviněnému hrozí
až tříleté vězení. Národní
centrála proti organizova-
nému zločinu tvrdí, že
muž vytvořil softwarový
nástroj, který generoval
padělané digitální očkova-
cí certifikáty. Zaregistro-
val si doménu a umístil
na ni formulář, jehož vypl-
něním mohl jakýkoli uži-
vatel internetu certifikát
získat. Na webu byl i ná-
vod na to, aby se očkovací
certifikát při kontrole je-
vil jako pravý. ČTK

inzerce

Krátce

Chci spokojenou zemi
bez extrémů, říká Zima
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Důvěřuj, ale prově-
řuj. Zní to paradox-
ně, ale jsou maklé-
ři, kteří varují před
svými kolegy.
Někteří prý totiž
kážou vodu, ale
sami ji nepijí.

Termínované dvanáctiměsíč-
ní vklady na 24 procent z kon-
ce devadesátých let? Zapo-
meňte. I když tehdy byla in-
flace nižší než ta nynější, kte-
rá se blíží k 15 procentům,
nejvyšší zhodnocení na spoři-
cích účtech se teď pohybují
mezi pěti až šesti procenty. Je
vůbec šance klasickými pro-
středky růst cen a znehodno-
cování peněz porazit?

Líp zatím nebude. Čeká
nás stagnace, či pokles
„Nikdo se neodváží odhad-

nout, kam se nyní pohne
trh,“ konstatuje Radim Krej-
čí, zakladatel investiční plat-
formy Portu. Na mysli má trh
s akciemi a investicemi
na burze. Podobný názor
mají i další z investiční sféry.
Analytici jsou opatrní, na vze-
stup cen akcií nevěří, sázejí
spíše na stagnaci, případně
na další pokles. Investicemi
do akcií tedy současnou infla-
ci neporazíme.

Zřejmě s ní ale nezatočíme
ani jinými investičními ná-
stroji. „Nesnažte se inflaci po-
razit,“ radí vysloveně Jana
Brodani, výkonná ředitelka
Asociace pro kapitálový trh.
Spíš jde o to, inflaci přežít
a alespoň zmírňovat její dopa-
dy. Jenže právě v tom zatím
nejsou lidé příliš obratní.

Utrácejte pravidelně, ale
raději malé částky
Opatrní jsou momentálně

v investicích do akcií i lidé,
kteří jinak utrácejí na burze
peníze pravidelně. Vliv má
i válka na východní Ukrajině,
znatelně zmrazila i náladu in-
vestovat. Lidé vyčkávají.
„Když jdou ceny akcií dolů,
lidé v panice prodávají, když
se burzám daří, tak naopak
nakupují,“ komentuje inves-
tiční praxi Lukáš Kovanda,
hlavní ekonom Trinity bank.
I když by to podle něho

i dalších finančníků mělo být

spíše naopak. „Jenže když jde
něco dolů, znamená to, že to
zlevňuje,“ připomíná Jana
Brodani. Takže pokud inves-
tor odhadne dobře situaci,
může na tom vydělat. Broda-
ni ale doporučuje spíš drob-
nější, ale pravidelné investi-
ce, ne jednorázové nákupy
za velké částky.

Když přijde válka,
nemovitost je v troskách
Před spekulativními náku-

py akcií, jejichž cena se pohy-
buje na slušné úrovni a kde
se na první pohled slibují vy-
soké zisky v krátkém čase,
ale někteří investoři varují.
„Neměl bych vynášet nic
ze zákulisí, ale ze zkušenosti
vím, že ne všichnimakléři na-
kládají s vlastními penězi
tak, jak naopak doporučují
svým klientům,“ říká Radim
Krejčí. Takoví makléři často
nabádají zákazníka utratit fi-
nance zamomentálně výhod-
né akcie, sami však zhodno-
cují vlastní peníze za něco ji-
ného.
Šéfka Asociace pro kapitá-

lový trh ale varuje, že ani ne-
movitost nemusí zaručit spo-
kojené stáří. Počítat musíme
se vším. „Když se podíváte
směrem na Východ, kde urči-

tě lidé nakoupili nemovitost,
třeba v Kyjevě a jiných mís-
tech, právě s výhledem na in-
vestice, z nichž jsou nyní
ve válečné zóně trosky, vidí-
te, že stát se může cokoli,“
upozorňuje Jana Brodani.
Stejně jako válka citelně zne-
hodnotila ukrajinskou
měnu, kterou lidé drželi
na účtech. I proto se ředitel-
ka asociace Brodani přimlou-
vá za rozložení financí
do mnoha směrů.

Peníze teď držíme na
účtech, nebo ve slamníku
Jak ale dokládají poslední

zjištění, Češi se momentálně
snaží držet, i kvůli válce, pení-
ze spíše na účtech, někteří do-
konce v hotovosti doma.
Týká se to více než desetiny
naší populace. Nejvíc „syslí“
hotovost Jihočeši.
Pokud jde o peníze v ban-

kách, v Česku se největší dů-
věře, kromě nemovitostí, těší
spořicí účty. Spoléhá na ně
přes polovinu obyvatel. Po-
dobně mají Češi důvěru také
v penzijní spoření. Peníze
na ně posílá čtyřicet procent
lidí, především od padesáti
let výše. Mezi mladšími lidmi
kolem třicítky jsou oblíbené
kryptoměny. PAVEL HRABICA

Akcie, nebo umění?

80
Až na osmdesát milionů ko-
run se může v nadcházející
dražbě s uměním vyšplhat
cena obrazu Staropražský mo-
tiv z roku 1911 od Bohumila
Kubišty. Vyvolávací cena
za 8232 čtverečních centimet-
rů zhodnoceného plátna je
přitom „jen“ 25 milionů ko-
run. Pokud by dražební výsle-
dek dosáhl na odhadovanou
maximální cenu, původnímu
majiteli by se tato investice
zhodnotila více než třikrát.

Inflaci teď určitě
neporazíte. Ani
investicí na burze

www.kosmas.cz

Světoznámý přírodovědec a spisovatel
Gerald Durrell se vypravil do afrického
Kamerunu, aby pro britské zoologické
zahrady nachytal vzácné exotické
živočichy. Byla to jeho první cesta
za zvířaty vůbec a rozhodně nešlo
o žádnou nudnou vědeckou výpravu.
Chytit luskouna, jedovaté hady,
vzácnou poloopičku nebo kousajícího
vydříka totiž není jen tak. Spoustu
bláznivých chvilek přináší spolupráce
s domorodými lovci, do toho opičák
tančící v bláznivém rytmu bubnů.

A co teprve, když začne působit
kletba kouzla džú-džú! Durrellovy
knížky, které milují miliony čtenářů
na celém světě, si získaly oblibu
láskyplným popisem divoké přírody
i humorným líčením dobrodružství,
které zoology na cestách čekají.
Setkání se zvířaty i místními lidmi
totiž přináší nejedno překvapení.
A v Kamerunu s jeho neprostupným
tropickým pralesem tomu nebylo jinak.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ
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PŘETÍŽENÁ
ARCHA
GERALD DURRELL

SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

SOUTĚŽní OTázka
Jak se jmenuje postava Toma Cruise ve filmu?

a) Pete b) Paul c) John

MOJE MĚSTO, MOJE METRO

Instrukce k soutěži:
Své odpovědi zasílejte do dnešní
půlnoci na adresu vyhraj@metro.cz
ve tvaru JMÉNO, PŘÍJMENÍ, ADRESA,
TELEFON, SPRÁVNÁ ODPOVĚĎ
(A, B, nebo C), do předmětu e-mailu
uveďte: Top Gun. 3 soutěžící získají
triko a čepici k filmu Top Gun:
Maverick. Výherci budou
kontaktováni e-mailem do
3 pracovních dnů. Více informací
o pravidlech soutěže a vyzvednutí
cen najdete na www.metro.cz

VyhRaJTE
s fIlmem Top Gun: maverICk

3 TRiKA A 3 ČEPiCE

Sebevědomí neználci

Finanční trhy jsou pro Čechy
stále polem neoraným.
Přesto se to nyní i kvůli válce
a inflaci mění. Lidé se zajíma-
jí o to, aby jim zdražování zby-
tečně „nekradlo“ peníze.

● Jak investovat do akcií?
O tuto oblast se stále více za-
jímají muži než ženy. Poměr
obou pohlaví v akciových in-
vesticích nebo ve zkušenos-
tech v této oblasti je 60 ku
40 ve prospěch pánů.

● Ženy sice investují do akcií
méně, ale zase podstatně
opatrnější než muži.

● Čím mladší, tím sebevědo-
mější. Mladí lidé mezi 27 až
35 lety si myslí, že akciím ro-
zumějí. Praktické testy však
odhalily, že právě jejich zna-
losti jsou v tomto směru
nejhorší.

● Investičně nejgramotnější
jsou lidé mezi 45 až 53 lety.

KOMERČNÍ SDĚLENÍ



inzerce
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Deník Metro při-
chystal přehled
akcí, kam vyrazit
o víkendu.

Zítra se uskuteční v obchod-
ním domě Atrium Flora oblí-
bený Army den. Čekat na vás
bude to nejzajímavější z ar-
mádní techniky, výstroje a vý-
zbroje. Celodenní bohatý pro-
gram je pečlivě naplánován
a připraven obchodním cen-
trem ve spolupráci s Armá-
dou České republiky. Největ-
ším lákadlem bude 50tunový
tank T-72M4CZ, nebude chy-
bět ani obrněný transportér

Pandur, samohybná kanono-
vá houfnice Dana, odminova-
cí komplet Božena nebo bojo-
vý člun. Prohlédnout si bude-
te moct bezpilotní prostře-
dek vzdušného průzkumuRa-
ven, bezpilotní průzkumný
letoun ScanEagle či bezosád-
kový pozemní průzkumný
prostředek UGV SOM-6.
Pokud vás láká získávání

nových zkušeností, v prosto-
ru obchodního centra bude
také k dispozici airsoftová
střelnice a vy si tak budete
moct zkusit, jaké to je, snažit
se trefit do terče. Vojáci před-
vedou ukázky boje zblízka,
slaňování, vojenské kynolo-
gie a přehlídku armádních
uniforem. Vlastní vystoupe-

ní připravují i příslušníci
Čestné stráže AČR. Setkáte
se také s mnoha úspěšnými
sportovci, kteří si nachystali
ukázky aerobiku, karate
a šermu.
Zítra nebo v neděli semůže-

te vypravit do městských
i soukromých vinic v Praze.
Akce s názvem Pražské vini-
ce 2022 návštěvníkům rozšíří
povědomí o pražských vini-
cích a seznámí je s jejich his-
torií i současností a s plány
do budoucna. A také vyzdvih-
nou autenticitu a výjimeč-
nost vín z pražských vinic.
Lidé se dostanou i do míst,
která nejsou běžně přístup-
ná. Užijí si tak nevšední výhle-
dy na město. MAP

Meteorologové předpovídají
pro dnešek občasný déšť nebo
přeháňky, na jihu a jihovýchodě
srážky místy. A zítra budou den-
ní teploty kolem 18 stupňů
s proměnlivou oblačností a pře-
háňkami. Počasí bude tak ako-
rát na návštěvu některých akcí.

● Jičín o víkendu ožije dobou
Albrechta z Valdštejna. Slav-
nosti nabídnou ukázky dobo-
vých kostýmů, tradičních řeme-
sel, výstavy, hry, průvod masek
nebo ohňostroj.

● Tento víkend pokračuje v něko-
lika městech takéMuzejní
noc. Koná se ve 178 městech
až do 11. června. Informace na-
jdete na webu cz-museums.cz.
Například ve Vysokém Mýtě
můžete s výjkladem navštívit
Muzeum českého karosářství.

● O víkendu se uskuteční Slav-
nosti města Mikulova. Tříden-
ní akce nabídne zábavu pro
rodiny s dětmi. Obyvatelé
města i jeho návštěvníci se

mohou těšit na bohatý
kulturní program.

● V Praze se vždy v pátek a úterý
koná procházka po temné
Praze. Provede vás Petr, který
v minulosti kšeftoval s valuta-
mi, oblečením, nedostatkový-
mi potravinami, elektronikou,
prostitutkami i drogami. Pře-
neste se do filmu Bony a klid
a zažijte Prahu v době vekslo-

vání, vaření drog a všemož-
ných kšeftíků. Akci organizuje
projekt Pragulic, více na
www.pragulic.cz.

● Zítra zahájí muzejní sezonu
Vojenské technické muzeum
ve středočeských Lešanech.
Těšit se můžete na stovky histo-
rických tanků, motocyklů, obr-
něných, nákladních a osobních
vojenských vozidel, raketovou

techniku pocházející z období
od roku 1890 do současnosti.

● Milovníci dalekých výhledů
se mohou vydat na rozhlednu
Svatobor u Sušice. Věž je ote-
vřena vždy o víkendu, chata
bohužel zůstává uzavřena.
Svatobor patří mezi nejvyšší
vrcholy Svatoborské vrchoviny,
která je geomorfologickým
podcelkem Šumavského pod-

hůří. Vrch nápadně převyšuje
své okolí, je přirozenou domi-
nantou Sušice.

● Na výlet se můžete vydat na
sever Čech. Historický motorá-
ček M 131.1302 přezdívaný
Hurvínek vás odveze z České
Kamenice po muzejní trati
pod úbočím Zámeckého vrchu
do sklářského města Kamenic-
ký Šenov, kde můžete navštívit
sklářské muzeum či se vydat
pěšky k legendární Panské
skále, kde se natáčela pohádka
Pyšná princezna, nebo na
kole po cyklostezce Varhany,
která vede po tělese zrušené
trati od bývalého horního
nádraží Kamenický Šenov až
do České Lípy.

● Zítra se uskuteční Pochod srd-
cem Vysočiny, který pořádá
Nové Město na Moravě. Je ur-
čený pro širokou veřejnost
a má účastníky seznámit
s bohatou lyžařskou tradicí na
Novoměstsku. Trasy povedou
místy, která jsou s lyžováním
neodmyslitelně spojena.

Tipy. Armáda ukáže svou sílu,
Pražané uvidí město z vinic

Zítra se v obchodním centru Atrium Flora uskuteční Army den. Na akci uvidíte perfektní práci našich vojáků a jejich moderní výzbroj. 2x DOUBLE-U PR

V Hanáckémmuzeu v Příkazech můžete navštívit 500 let starou roubenou stodolu. ČTK

Příznivci cyklistiky vyrazí
5. června po Praze
a oslaví Den kola.

● Podpořit městskou cyklistiku,
vzájemný respekt v ulicích
i důležitost udržitelné dopra-
vy má Světová cyklojízda. Or-
ganizátoři ze spolku AutoMat
tak oslaví Světový den jízdní-
ho kola, který připadá každo-
ročně na 5. června. Na progra-
mu je nejen společná jízda
od 12 hodin z Kasáren Karlín,
ale i odpolední program plný
workshopů, diskusí, aktivit
pro děti. Do akce se zapojí
také několik ambasád.

● Trasa povede z Karlína přes
Štvanici do Holešovic, dále
pod Bílou skálou, po nábřeží
přes Rohanský ostrov směrem
do centra, odkud se vydá ko-
lem Prašné brány zpět do
Kasáren. Trasa dlouhá
14,5 km je vhodná i pro děti
(asi od 7 let) a ukáže Prahu
z nového úhlu. „Není moc
jiných dní, kdy hrají kola v uli-
cích metropole prim a je mož-
né se projet místy jindy plný-
mi aut,“ dodává organizátor
akce Michal Lehečka. Zájemci
se mohou registrovat na
auto-mat.cz/cyklojizda.

Pozvánky. Počasí bude sice dneska s přeháňkami, ale na výlety ideální

Chystá se světová cyklojízda
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Budka pro sokoly na komíně chvaletické
elektrárny letos ožila. Pár sokolů stěhova-
vých tu zahnízdil a vyvedl mladé. Tři mladí
sokoli si ve hnízdě pobudou ještě minimálně
dva týdny. Další měsíc je budou rodiče učit
létat. Na komíně Elektrárny Chvaletice jsou
budky pro sokoly už od roku 2017.

Projekt v Elektrárně Chvaletice probíhá ve spo-
lupráci se společností ALKA Wildlife, která se
zabývá mimo jiné dlouhodobým monitorin-
gem a podporou hnízdění sokolů na lidských
stavbách, většinou právě na komínech prů-
myslových areálů a elektráren. Mladí sokoli se
v Elektrárně Chvaletice vylíhli v budce ve výšce
130 metrů nad zemí. Pár se zde zdržuje již
od roku 2020, ale k hnízdění došlo poprvé až
letos. Loni se totiž ukázalo, že v budce jim chy-
bí keramzit a poté, co jim ho chvaletičtí lezci
doplnili, již k úspěchu nic nechybělo. Lákadlo
na pohodlí zabralo a kolem komína už krouží
šťastný rodičovský pár. Jejich potomky, dva sa-
mečky a jednu samičku ornitolog Václav Beran
ze společnosti ALKAWildlife okroužkoval. „Jsou
to krásná zdravá mláďata a mají se čile k světu,“
pochválil juniory Václav Beran. V budce o dva-
cet metrů níže letos nikdo nehnízdí, rády by
to určitě zkusily poštolky obecné. Sokoli si ale
střeží i druhou budku. Poštolky proto zahnízdily
na dalších místech chvaletické elektrárny. Se so-
koly si ale nijak překážet nebudou. „Sokoli se po-
hybují ve vyšší výšce než poštolky a potravu loví
pouze v letu. K hnízdění potřebují klidné místo,
kam se nedostane člověk. Oproti tomu poštolky
využívají spíše dutiny na rozmanitých stavbách,
například větrací šachty, průduchy na půdy, vý-
klenky či římsy a loví především drobné savce,“
ujistil Václav Beran.
Ke hnízdění zve pohodlná budka sokoly stěho-
vavé také na komíně další elektrárny ze skupiny
Sev.en Energy, a to v Počeradech. I tady výšiny
nad elektrárenským zařízením křižují kromě so-
kolů poštolky obecné.
V kladenské teplárně, na dohled od chladicích
věží se usadilo pět včelstev, o která se stará je-
den ze zdejších zaměstnanců. Teplárna Kladno
je tak druhou lokalitou skupiny Sev.en Energy,

kde by se už letos mohl stáčet první med. Tou
první byla Elektrárna Počerady, kde byla tři
včelstva umístěna už na podzim a úspěšně zde
přežila zimu. Také zde se o včely stará zkuše-
ný včelař a zároveň zaměstnanec elektrárny.

Sev.en Services s.r.o.
Václava Řezáče 315, 434 01 Most

www.7energy.com

V areálech Sev.en Energy
se s jarem probudil nový život

Na úly je ale možné narazit i na rekultivacích.
Louky a okraje lesů v okolí těžebních lokalit vy-
hovují regionálním včelařům, kteří sem své úly
umisťují po dohodě se společností Rekultivace,
která pečuje o revitalizované plochy po těžbě.
Úspěšně se rozrůstá stádo krav na vnitřních vý-
sypkách lomů Vršany a ČSA. Na konci května
eviduje společnost Rekultivace, která se o zdejší
skot stará, padesát telat na obou lokalitách. Ne-
jen skot, ale i mláďata volně žijících zvířat budou
moci během jara zahlédnout třeba návštěvníci
rekultivačních tras Uhelného safari.
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Lukašenkův režim
zvažuje vstup
do války.Možná
již dal odpověď.

Běloruské ministerstvo obra-
ny vyhlásilo veřejnou soutěž
na 20 tisíc kovových štítků
přezdívaných psí známky,
které slouží k rozpoznání
mrtvých. Na tendr poukázal
opoziční list Naša Niva.
„Identifikační štítky mají

být vyrobeny z hliníkové sliti-
ny amajímít podobu obdélní-
ku se zakulacenými rohy,
opatřeny mají být nápisem
Ozbrojené síly Běloruska,

identifikačním číslem a tabul-
kou krevních skupin,“ upo-
zornil opoziční list. „Takové
štítky se vydávají vojákům,
kteří v armádě slouží na zá-
kladě uzavřeného kontraktu,
jakož i důstojníkům v zálo-
ze,“ doplnil.

V běloruské armádě při-
tom podle oficiálních údajů
slouží 7000 vojáků s kontrak-
tem. Nelze ale vyloučit, žemi-
nisterstvo chystá výměnu
identifikačních štítků, nebo
nakupuje „na sklad“.
Bělorusko se dosud přímo

vojensky nezapojilo do ruské
války proti Ukrajině, umožni-
lo však ruským silám zaúto-
čit na sousední zemi z bělo-
ruského území. Odtud jsou
také odpalovány ruské rakety
a střely a vzlétají ruské bom-
bardéry. Ukrajinský generál-
ní štáb v posledních dnech
upozornil, že Bělorusko
na hranici s Ukrajinou nasadi-
lo další jednotky a provádí
průzkumné operace. ČTK

Hliníkový štítek ARCHIV

Ukrajinský prezident Volody-
myr Zelenskyj důrazně odmí-
tl některé hlasy ze Západu,
které Kyjevu doporučily po-
stoupit území okupované
Ruskem výměnou za míro-
vou dohodu. Srovnal to se
snahami britských a francouz-
ských politiků, kteří roku
1938 v Mnichově schválili při-
pojení části československé-
ho pohraničí k Německu v na-
ději, že to zabrání nové válce,
uvedla agentura AP.
Ukrajinský prezident se

jmenovitě vymezil proti ame-
rickému listu The New York

Times, kterýminulý týdenna-
psal, že jednání o míru si
ze strany Kyjeva zřejmě vyžá-
dají tvrdé ústupky. „The New
York Times možná psal něco
podobného i v roce 1938,“
řekl Zelenskyj. Také kritizo-
val vystoupení amerického
exministra zahraničí Henry-
ho Kissingera, jenž na Světo-
vém ekonomickém fóru v Da-
vosu uvedl, že Ukrajina by
měla přijmout ruskou okupa-
ci Krymu. „Vyvolává to pocit,
že Kissinger nemá ve svémka-
lendáři rok 2022, ale 1938,“
zopakoval Zelenskyj. ČTK

Razí „psí“ známky

Putinův štít je modrožlutý
Neznámý horolezec si dal dost práce s takovou roztomi-
lou škodolibostí. Ukrajinská vlajka se totiž objevila v po-
hoří Ťan-šan, na vrcholu kyrgyzského velikána vysokého
4446 metrů. Hora se jmenuje Pik Putina, Putinův štít. HAL

Věrný obr
Právě dnes by se dožil
100 let čaroděj Saruman,
sir Christopher Lee. Měřil
takřka dva metry, za druhé
světové války působil
v britské rozvědce a excelo-
val v rolích Sherlocka Hol-
mese, Rasputina, Draculy
i zmíněného čaroděje
z Pána prstenů. Od roku
1948 hrál v 266 filmech.
Dožil se úctyhodných
93 let, více než půl století
byl věrný své ženě Birgit.
Jejich jediná dcera Christi-
na je herečka. HAL

Budapešť má lék
Maďarsko přiměje banky,
pojišťovny, velké distri-
buční řetězce, energetic-
ké či telekomunikační
společnosti odvádět „vel-

kou část svých nadměr-
ných zisků“ do nově zříze-
ných státních fondů. Zís-
kané prostředky vláda vy-
užije pro armádu, část pů-
jde i na financování účtů
domácností za energie.

Bylo mu šedesát
Ve věku 60 let zemřel
Andy Fletcher, zakladatel
a klávesista britských De-
peche Mode. Mezi jejich
největší hity patřily písně

jako New Life, Just Can’t
Get Enough, Personal Je-
sus či Enjoy The Silence.
Předloni ho coby člena ka-
pely uvedli do Rokenrolo-
vé síně slávy. Příčina smr-
ti není známa. ČTK

Putinův
kumpán
Čečenský vůdce a blízký
spojenec ruského prezi-
denta Vladimira Putina
Ramzan Kadyrov ve vi-
deu uvedl, že Ukrajina
brzy padne, jelikož „ukra-
jinskému prezidentovi
Volodymyru Zelenskému
dojde kokain“. Poté do-
jde na útok na Polsko,
vyhrožoval Kadyrov. AP

Mír. Rok 1938?

Krátce

Česká cesta do NATO

25
Za „historickou“ byla označo-
vána dohoda, kterou 27. květ-
na 1997 v Paříži podepsali nej-
vyšší představitelé NATO
a ruský prezident Boris Jelcin.
Ustavující akt o vztazích Rus-
ko – NATO mimo jiné předpo-
kládal vytvoření společné
Rady, která umožní Rusku se
zapojovat do rozhodování
NATO, a také otevřel cestu
k rozšíření NATO na východ.
NATO se již v roce 1999 rozší-
řilo o ČR, Polsko a Maďarsko,
později i o Slovensko či Pobal-
tí. Rozšiřování NATO nesla
Moskva s nelibostí a vnímala
je jako ohrožení. ČTK

FACEBOOK

inzerce

PROFIMEDIA
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Valdštejnskou za-
hradu zítra rozezní
a roztančí festival
ZUŠ Open.Malé
umělce podpoří di-
rigent Jan Kučera
a pěvec Roman
Janál.

Festival základních umělec-
kých škol ZUŠ Open je v plném
proudu. Až do této neděle nabí-
zí po celé republice bohatý
a zdarma přístupný program
nejrůznějších koncertů, diva-
delních či tanečních představe-
ní a výstav v podání nejmlad-
ších umělců z více než 400 zá-
kladních uměleckých škol.

Pěvecké sbory a orchestry
Letošní ročník ZUŠ Open

symbolicky vyvrcholí zítra
ve Valdštejnské zahradě Sená-
tu Parlamentu ČR v Praze pro-
gramem, na kterém společně
účinkuje na 600 žáků a peda-
gogů z desítek ZUŠ z různých
koutů republiky.

Zdarma přístupná akce
pro všechny generace začíná
ve 13.45 a v odpoledních hodi-
nách nabídne nejrůznější hu-
dební a taneční vystoupení.
V 18.00 pak zahrady rozezní
slavnostní koncert v podání
dětí ze spojených pěveckých
sborů a orchestrů ZUŠ, které
bude řídit dirigent Jan Kuče-

ra. Malé umělce podpoří také
operní pěvec Roman Janál.
V jejich podání zazní Missa
brevis Juraje Pavlici a skladba
Modlitba pro budoucnost To-
máše Kača. Vzácnými hosty
večerního koncertu budou
mladé harfenistky z Ukrajiny
Veronika Lemishenko a Ana-
stasia Subina. Akce se koná

pod osobní záštitou předsedy
Senátu Parlamentu ČR Milo-
še Vytrčila.

Umělci z řad mentorů
Cílem festivalu ZUŠ Open,

který ve spolupráci se základ-
ními uměleckými školami po-
řádá Nadační fond Magdale-
ny Kožené, je nejen předsta-

vit práci jednotlivých škol,
ale také upozornit na šíři
a kvalitu celosvětově unikát-
ního systému základního
uměleckého školství u nás.
Významu uměleckého

vzdělávání bude již dnes vě-
nována od 16.00 rovněž
na půdě Senátu Parlamentu
ČR veřejně přístupná prezen-
tace ZUŠ Open a Akademie
MenART s názvem Základní
umělecké školy – naše rodin-
né stříbro s podtitulem pozi-
tivní zprávy o stavu umělec-
kého vzdělávání ve 21. stole-
tí. O své zkušenosti se zde po-
dělí zástupci vybraných zá-
kladních uměleckých škol
v čele s Tomášem Kolafou, vý-
konným ředitelem AZUŠ,
a také umělci z řad mentorů
Stipendijní Akademie Men-
ART.

České předsednictví
Vybrané akce se uskuteční

na některých místech i v let-
ních měsících a také v Evrop-
ském parlamentu v rámci
nadcházejícího českého před-
sednictví v EU. Více informa-
cí o programu je k dispozici
na webu www.zusopen.cz.

Když prezidentka Ursula von
der Leyenová vyhlašovala rok
2022 Evropským rokem mlá-
deže, vyjádřila přání, aby Ev-
ropa pozorně naslouchala
mladým lidem a aby Unii
utvářela více podle jejich
představ. Jako ústřední prvek
kampaně spojené s Evrop-
ským rokem mládeže proto
Evropská komise zvolila zce-
la novou digitální 3D platfor-
mu „Ať je vaše vize pořádně
slyšet“, interaktivní platfor-
mu, na kterou mohou mladí
Evropané nahrávat svá osob-
ní a jedinečná poselství.

Cílem iniciativy „Ať je vaše
vize pořádně slyšet“ je umož-
nit mladým Evropanům bez
ohledu na sociální i geografic-
ký původ, aby vyjádřili svou
vlastní vizi v otázce zaměstna-
nosti, začlenění, míru a bez-
pečnosti, změny klimatu,
vzdělávání, duševního zdraví
a dalších.

Platforma je přizpůsobena
sdělením ve všech úředních
jazycích EU a také v norštině,
turečtině, srbštině, severoma-
kedonštině a islandštině.

Po zanechání vzkazu vygene-
ruje jedinečný 3D profil, kte-
rý poté vstupuje do interakce
s ostatními nahrávkami
na platformě. Díky tomu si
každý návštěvník platformy
může poslechnout kterýkoli
hlas v libovolném jazyce
na jakémkoli zařízení.
V České republice již bylo

v rámci Evropského rokumlá-
deže uspořádáno více než
16 aktivit a podle slov Petry
Receado da Cunha, národní
koordinátorky Evropského
roku mládeže v České repub-
lice, se jich v nadcházejících
měsících plánuje dalších 29.
Jako příklad lze uvést akci,
která se bude konat ve spolu-
práci se Zastoupením Evrop-
ské komise v ČR ke Dni Evro-
py na Střeleckémostrově. Jed-
ná se o soutěž pro mládež
ve věku 18–30 let, která má
za úkol vytvořit esej či video
na téma: „Moje vize pro Evro-
pu? Tohle chci změnit!“ Pěti-
ce výherců dostane příleži-
tost jet v prosinci na závěreč-
nou konferenci Evropského
rokumládeže do Bruselu.

Koncert ve Valdštejnské zahradě ARCHIV

Dětský den.
Bude velká
zábava
Přijďte oslavit Mezinárod-
ní den dětí do obchodního
centra DBK. Připraveny
jsou kreativní dílničky,
zkušební dráha pro RC mo-
dely aut na dálková ovládá-
ní, malování na obličej,
herní zóna pro menší děti
se stavebnicemi a hrami
a další zábavní atrakce.
Na památku se můžete vy-
fotit v našem fotoboxu.
To vše ve středu 1. června
od 14 do 18 hodin. Těšíme
se na vás.

Základní umělecké školy mají
svůj festival v zahradě Senátu

Vědecko-popularizační konfe-
rence Scientia Movens je
plná novinek. Akce se koná
v prostorách Fakulty tělesné
výchovy a sportu Univerzity
Karlovy ve Vokovicích.
V pondělí 30. května semů-

žete těšit na prezentace vý-
znamných osobností nejen
akademického světa, ale i nej-
vyšší politické scény České re-

publiky či zástupců předních
komerčních značek.
V úterý 31. května pře-

vezmou otěže studenti z celé
Univerzity Karlovy. Můžete
se těšit na prezentace vědec-
kých prací, které budou
ve třech kategoriích hodnotit
jak odborníci z Fakulty těles-
né výchovy a sportu, tak ze
sféry akademické, politické

a komerční. Nově budou stu-
denti usilovat o významné
ceny – Cenu L’Oréal Scientia
Movens pro nejlepší práci
v kategorii bakalářská práce,
Cenu Brumlovka Scientia Mo-
vens za nejlepší práci v kate-
gorii diplomová práce a Cenu
Scientia Movens za nejlepší
práci v kategorii disertační
práce.

Evropa. Má
3D platformu

Studenti. Scientia Movens
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Ústřední čistírna odpadních vod na Císařském ostrově
prochází velkou modernizací, jejíž součástí je projekt
využívající nízkopotenciální teplo z odpadních vod
pro vlastní spotřebu a vytápění části Dejvic a Veleslavína.

a tepelné energie ze vzniklé-
ho bioplynu. V rámci čistírny
je dále možné využít nízko-
potenciální teplo z vypouště-
ných vyčištěných odpadních
vod či na vhodné objekty in-
stalovat fotovoltaiku.

CENNÝ BIOPLYN
Při zpracování čistírenských
kalů je získáván cenný bio-
plyn, který patří mezi vý-
znamné obnovitelné zdroje
energie. Dnes je v ročním ob-
jemu cca 15 mil. Nm3 využíván
pro výrobu elektrické energie
a tepla v kogeneračních jed-
notkách. Od května se navíc
začalo s realizací pilotního
projektu úpravy bioplynu na
biometan. Dokončen a uve-

den do zkušebního provozu
bude nejpozději 1. května
2023.

Ročně bude pilotní jednot-
ka schopna upravit cca 2 mil.
Nm3 bioplynu a získat tak
1,28 mil. Nm3 biometanu. Ten
bude směřovat do středotla-
ké plynovodní sítě v Papíren-
ské ulici a bude využit také
pro plynem poháněnou au-
tomobilovou techniku Praž-
ských vodovodů a kanalizací
(PVK), provozovatele vodá-

renské infrastruktury v Pra-
ze. „PVK využívají vozy s po-
honem na CNG již několik
let se záměrem postupného
nahrazení celého vozového
parku na CNG. V současné
době máme 71 vozů a do kon-
ce roku jich bude na CNG jez-
dit 78. Až dojde k výměně ce-
lého vozového parku na auta
s pohonem bioCNG, dojde
k úspoře 600 tun CO2 ročně,“
doplnil Petr Mrkos, generální
ředitel PVK.

„Jako druhý zdroj biome-
tanu chceme vlastní bioply-
novou stanici na zpracování
vytříděné biosložky komunál-
ního odpadu, která by mohla
být uvedena do provozu oko-
lo roku 2025,“ doplňuje Petr
Hlubuček.

TEPLO Z ODPADNÍ VODY
Dalším zdrojem tepla, který
je v Ústřední čistírně odpad-
ních vod možné využít, je
nízkopotenciální teplo z vy-
pouštěných vyčištěných od-
padních vod. To lze získávat
pomocí systému tepelných
čerpadel.

„Energocentrum bude za
pomoci série velkokapacit-
ních tepelných čerpadel nej-
prve získávat tepelnou energii
pro dodávku do sousedících
lokalit Dejvic a Veleslavína
a ve druhé etapě do lokality
Holešovice a do rozvojového
území Bubny-Zátory. Půjde
o největší zařízení na výrobu
tepla a chladu v ČR na bázi
tepelných čerpadel. Dodávky

Hlubuček: Teplo
z čistírnymůže vytápět
částDejvic aVeleslavína

Komplexní přestavbu Ústřed-
ní čistírny odpadních vod na
Císařském ostrově zajišťuje
Pražská vodohospodářská
společnost, a. s., která spra-
vuje vodohospodářský ma-
jetek hlavního města Prahy.
Rekonstrukce, která probíhá
za plného provozu, má být
dokončena v roce 2030 a už
dnes má velmi pozitivní do-
pad na životní prostředí.

„Zdravé životní prostředí
je mojí dlouhodobou priori-
tou, proto investujeme ob-
rovské finanční prostředky
do rozsáhlé modernizace
a přestavby Ústřední čistírny
odpadních vod na Císařském
ostrově. K čištění pražských
odpadních vod využijeme
nové moderní technologie,
které odpovídají trendům
21. století. Naším hlavním
cílem je, aby vyčištěné od-
padní vody splňovaly nároč-
né podmínky evropské a ná-
rodní legislativy. Především
to znamená zajistit, aby

celkový dusík v ročním prů-
měru nepřekročil hodnotu
10 mg/l. Druhým význam-
ným milníkem je zajištění
efektivního energetického
hospodářství a ku prospěchu
Pražanů využívat energetický
potenciál celého komplexu,“
uvedl Petr Hlubuček, náměs-
tek primátora.

EFEKTIVNÍ ENERGETICKÉ
HOSPODÁŘSTVÍ
Cílem modernizace je její
energetická soběstačnost
s možností prodeje případ-
ných přebytků do sítě. Ústřed-
ní čistírna odpadních vod je
nejen významným spotřebi-
telem elektrické energie, ale
také producentem elektrické

Rekonstrukce Ústřední čistírny odpadních
vod na Císařském ostrově bude dokončena
v roce 2030. Už dnes má ale pozitivní dopad
na životní prostředí.

Citát

Petr Hlubuček, náměstek primátora (STAN)

Pražské vodovody a kanalizace využívají pro pohon vozového parku CNG.



tepla z velkokapacitních te-
pelných čerpadel jsou pláno-
vány během několika málo let
a samotná tepelná čerpadla
budou poháněna elektřinou
z obnovitelných zdrojů. To by
mohlo pokrýt část tepelné
spotřeby ve městě,“ zdůraz-
ňuje Petr Hlubuček, náměs-
tek primátora.

Pražská vodohospodářská
společnost na pokyn magis-
trátu zajišťuje zpracování
technické koncepce využití
nízkopotenciálního tepla.
Studie proveditelnosti pak
bude k dispozici v srpnu le-
tošního roku.

UNIKÁTNÍ
NOVÁ VODNÍ LINKA
Jak probíhala modernizace
technologické části Ústřední
čistírny odpadních vod? Prv-
ním krokem bylo rozšíření
o novou vodní linku, která
dnes vyčistí polovinu praž-
ských odpadních vod. Stavba
s investičními náklady 6,3 mi-
liardy korun prošla v letech
2018 až 2021 úspěšným zku-
šebním provozem a od počát-

ku letošního roku je v trvalém
provozu.

Nová vodní linka je uni-
kátní nejen technologickým
procesem čištění odpadních
vod, ale i stavebním řešením.
Budova je totiž plně zakrytá
a její zařízení jsou z převážné
části uloženy do uzavřeného
železobetonového ochranné-
ho obalu. Ten zařízení chrání
před případnou povodní, a to
i v případě povodní mimořád-
ného rozsahu, které Prahu po-
stihly v roce 2002.

Návštěvnicky atraktivní
a veřejnosti volně přístupný je
prostor na stropě čistírny od-
padních vod, kde byly insta-
lovány informační panely (viz
box Střechy nové vodní linky
jsou otevřeny návštěvníkům).

REKONSTRUKCE
STÁVAJÍCÍ LINKY
Druhou z hlavních etap kom-
plexní modernizace Ústřední
čistírny odpadních vod na Cí-
sařskémostrově je rekonstruk-
ce stávající vodní linky, která
zajišťuje vyčištění zhruba
38 procent pražských odpad-

ních vod. Cílem je, aby vyčiš-
těné odpadní vody ze stávající
vodní linky dosahovaly stejně
vysokých hodnot kvality jako
na nové vodní lince.

Stavba s investičními ná-
klady cca šest miliard korun
bude podobně jako nová vod-
ní linka jednou z největších
vodohospodářských investic
nejen v Praze, ale v celé České
republice. Zahájena bude nej-
později v prvním pololetí roku
2024 a k uvedení do zkušeb-
ního provozu dojde v prvním
pololetí roku 2027. V současné
době se dokončuje projektová
příprava, zadávací řízení na
výběr zhotovitele stavby je
naplánováno na příští rok.

MODERNÍ
ZPRACOVÁNÍ KALŮ
Třetí zásadní etapou rekon-
strukce Ústřední čistírny od-

padních vod na Císařském
ostrově je modernizace kalo-
vého hospodářství, které za-
jišťuje zpracování veškerých
separovaných kalů. Jeho od-
stávka tak není možná a mo-
dernizace musí proběhnout
při zachování jeho provozu.

Rekonstrukce bude reali-
zována po etapách v letech
2026 až 2030. Ještě letos
bude vypracovaná technická
studie, která bude zahrnovat

detailní technické řešení vy-
brané koncepce anaerobní
termofilní stabilizace kalů.

Výstupem z kalového hos-
podářství bude odvodněný
stabilizovaný kal odvážený
k dalšímu zpracování mimo
Císařský ostrov a také vý-
znamné množství bioplynu.
Součástí studie bude podrob-
ný časový plán přípravy a rea-
lizace stavby po jednotlivých
ucelených etapách.

PVK využívají vozy s pohonem na CNG již
několik let. Dnes máme 71 vozů, do konce roku
jich bude jezdit 78. Po úplné obměně vozového
parku dojde k roční úspoře 600 tun CO2.
PETR MRKOS, GENERÁLNÍ ŘEDITEL PVK

Citát

STŘECHY NOVÉ VODNÍ LINKY
JSOU OTEVŘENY NÁVŠTĚVNÍKŮM

Chcete se dozvědět víc o historii i technologii
čištění odpadní vody v Ústřední čistírně odpadních vod
na Císařském ostrově?
Pak právě pro vás jsou připraveny nové naučné informační
panely, které Pražské vodovody a kanalizace instalovaly
pro návštěvníky v nově otevřeném prostoru střech nové
vodní linky.
Atraktivní formou jsou zde zpracovány informace
o historii čistírny i čištění odpadní vody na území
Trojské kotliny. Na panelech najdete také QR kód, který
vám po nasnímání umožní prohlédnout si prostor ve
virtuální realitě. Virtuální prohlídka je vytvořená snímáním
panoramatickou (360°) kamerou a doplněná o živý
komentář průvodce. Návštěvník si může prohlédnout
celý prostor nakláněním a otáčením displeje telefonu
a pohybovat se v něm dotykem prstu na displeji telefonu.

Máte už jiný program?
Nevadí, komplexní informace o Ústřední čistírně
odpadních vod na Císařském ostrově najdete také
na internetu: cistavoda.pvk.cz

Modernizace Ústřední čistírny odpadních vod povede k její energetické soběstačnosti s možností prodeje přebytků energie do sítě.

Energocentrum bude
dodávat tepelnou
energii do sousedících
Dejvic a Veleslavína
a ve druhé etapě
do Holešovic
a rozvojového území
Bubny-Zátory.
PETR HLUBUČEK,
NÁMĚSTEK PRIMÁTORA

Citát
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Ondřej Hyrš a Martin Kůs se
kamarádí od dětství. Ze dvou
kluků z paneláku v Chrudimi
se v dospělosti stali ekolog
a vystudovaný architekt.
Před osmi lety společně rozje-
li první podnikání, tehdy
e-shop, kde přeprodávali za-
vedené značky. O dva roky
později přišli na trh s vlastní
módní značkou Vuch, ze kte-
ré je nyní úspěšná firma s am-
bicí dojít až k miliardovému
obratu.
„Jedna z prvních společ-

ných vzpomínek je, jak jsme
spolu s Ondrou jeli asi 298 ho-
din autobusem do Itálie. To
nám byly nějaké čtyři roky.
Potom přišla léta, kdy nám
patřila školka. No a od té
doby to spolu táhneme dál.
Naši rodiče se znají, takže
jsme takoví bratři v triku od-
jaktěživa,“ říká pro deníkMe-
tro spolumajitel a šéfdesig-
nér Martin Kůs.

Popište nám váš první
společný projekt před
Vuchem...
Byl to e-shop Sportego, kde

jsme přeprodávali sportovní
oblečení. Ale postupem času
jsme pořád přemýšleli o vlast-
ní značce, což, jak už víme,
byl poměrně dobrý krok. Ak-
tuálně nabízíme něco
přes 1200 produktů v několi-
ka kategoriích. V letošním
roce plánujeme navýšit obrat
na 250 milionů.

Kolega Hyrš je vystudova-
ný ekolog, vy architekt.
Jak z takového spojení
vznikne firma a značka za-
měřená prioritně na ženy?
S Ondrou jsme podnikali

už dřív, nicméně nikdy jsme
neměli něco svého, vždy šlo
o přeprodej a nebyla v tom
de facto žádná emoce. Chtěli
jsme svůj vlastní brand. Udě-
lali jsme si nějaký průzkum
trhu, řekli si, co by nás bavi-

lo, co by mohlo fungovat,
a tak vznikla první série pun-
tíkatých peněženek Vuch.
A ono to fungovalo a funguje
dodnes, i když v úplně jiných
relacích.

Co je vaším vlajkovým
produktem?
Dobrá otázka. Jeden vlajko-

vý produkt jmenovitě nemá-
me.Máme řekněme top desít-
ku ve třech hlavních katego-
riích, které jsou batohy, peně-
ženky, kabelky. Tam je naše
hlavní síla, ale ani ostatní ka-
tegorie si nevedou zle. Ať to
jsou brýle, šperky, doplňky,
pánské věci, boty a podobně.
A nezapomínejme na naše li-
mitované edice, které jsou
pro naše zákazníky velmi
atraktivní.

Jakých pět vašich produk-
tů považujete za nejzdaři-
lejší?
To nejde říct úplně přesně.

Postupem času se naše best-

sellerymění, nicméně na prv-
ní dobrou mě napadá kabel-
ka Roselda, peněženka
Nightie Nicci nebo kabelka
Cara. Super povedená byla i li-
mitovaná edice s Pepou Rata-
jem, kterou budeme v letoš-
ním roce opakovat. Na to se
moc těšíme. Obecně se snaží-
me každý produkt udělat
designově zajímavý, zároveň
jednoduchý a funkční. To se
nám myslím daří velmi
dobře.

Co Vuch a udržitelnost? Že
je ekologie v módním svě-
tě velké téma, zrovna vám
asi nemusím vysvětlovat.
Nejen za mě, ale za celou

firmu je to téma, které nás
jednak baví, ale hlavně ho
reálně přenášíme do praxe.
Jsme stoprocentně bezodpa-
doví. Veškeré zbytky, vráce-
né věci z výroby a podobně
zpracováváme a plníme jimi
sedací vaky, takzvané bobí-
ky. Za tento projekt jsme
v loňském roce dostali i cenu
poroty ve Firmě roku za udr-
žitelnost. Navíc naše portfo-
lio ekopeněženek roste a zá-
kazníci k naší potěše na tyto
produkty zatím reagují velmi
kladně.

Jak u vás probíhá vývoj
a design? Tvoříte týmově?
Vývoj a design probíhají

inhouse u nás ve firmě. Náš
kreativní tým, kterého jsem
součástí, vymýšlí nové desig-
ny a stále hledáme nové tva-
ry, barvy a originální řešení.
To vše v praktickém provede-
ní. Spolupracujeme i s exter-

ními návrháři a známými
osobnostmi a umělci v rámci
limitovaných edic, které nás
hodně baví.

Kde je výroba umístěna
a odkud co pochází?
Vyrábíme v drtivé většině

v zahraničí a menší část pro-
duktů pochází i z naší české
kotliny.

Mohl byste jmenovat
nějaké známé designéry,
se kterými v současnosti
spolupracujete?
Rádi spojujeme síly se zají-

mavými umělci a osobnost-
mi. Nedávno jsme spolupra-
covali například se zpěvač-
kou Sharlotou, tento rok bu-
deme představovat už dru-
hou kolekci se street perfor-
merem Pepou Ratajem.
Vznikla i krásná kolekce pe-
něženek a batohů ve spolu-
práci se studiemTomski & Po-
lanski.

Vaši značku definují hlav-
ně puntíky a pestré barvy.
Jaký je podíl barevných
a puntíkatých produktů
oproti klasickým jednoba-
revným?
Puntíkaté produkty mají

stálé místo v naší nabídce.
Momentálně napříč katego-
riemi tvoří puntíkaté produk-
ty nějakých pět deset procent
podílu. Je to něco, na čem
naše značka vyrostla a co
mají naše zákaznice rády.

Jak se vám daří obchodně
a finančně? Spousta vel-
kých módních značek

a e-shopů hlásí pokles
tržeb a odliv zákazníků.
Musíme zaklepat, ale za-

tím čísla ukazují nárůst tržeb
oproti loňskému roku, čehož
si moc vážíme a rozhodně to
nebereme jako samozřej-
most. Jak zmiňujete, většina
e-commerce pociťuje makro-
ekonomické vlivy.

Pozorujete nižší kupní
sílu? Přece jenom peněžen-
ky, batohy a podobně
nejsou vyloženě nezbytné
produkty.
Přímo nižší kupní sílu ne-

pociťujeme. Druhá věc jsou
vstupní náklady jako energie
a podobně. Sice nabízíme,
jak vy říkáte, zbytné produk-
ty, ale nepohybujeme se v ce-
nách světových značek. Proto
jsme stále pro naše zákazní-
ky relativně dostupní.

Začátkem roku jste
oznámili vstup nových
investorů. Jaké máte plá-
ny do budoucna?
Máme pětiletý plán. Samo-

zřejmě záleží na mnoha fak-
torech, ale rádi bychomdo to-
hoto horizontu překonali jed-
nu miliardu korun obratu.
V krátkodobějším horizontu
chceme potvrdit rostoucí trž-
by a upevňování značky na
českém trhu. V zahraničí
chceme prorazit ještě výraz-
něji. Tam vidíme velký poten-
ciál, ale také velkou spoustu
práce s naším týmem.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Batoh od Vuchu je klasika.

Vuch

Chrudimské značce kabelek,
batohů, peněženek a dalších
doplňků se daří.

● Firma působí v 31 zemích.
„Zákazníci si mohou objed-
nat naše zboží například
na Slovensku, v Maďarsku,
Polsku nebo Rumunsku.
Tady všude působíme napří-
mo. Loni jsme navíc spustili
také e-shop v angličtině
Vuch.com. Zde odbavujeme
objednávky po celé Evrop-
ské unii,“ říká Ondřej Hyrš.

● Za poslední dva roky firma
prokázala růst v tržbách
a v ziskovosti, v roce 2021
dosáhla obratu 140 milionů
korun a meziročního růstu
o více než 130 procent.

Ondřej Hyrš (vlevo) a Martin Kůs 3x VUCH

Martin Kůs a Ondřej Hyrš v dětství. Který je ale který?

Hráli si spolu u paneláku,
teď šijí kabelky a batohy
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Výstava v Národnímmu-
zeu připomene nejen
osudy atentátníků.

Před osmdesáti lety uskutečnili česko-
slovenští exiloví výsadkáři Jozef Gab-
čík a Jan Kubiš operaci Anthropoid.
Hrdinský počin dnes připomene něko-
lik akcí v Praze.
Celodenní program v Libni zahájí

přelet historického letadla z druhé
světové války Hurricane, následovat
bude rekonstrukce atentátu na zastu-
pujícího říšského protektora Reinhar-
da Heydricha. Části libeňských oslav
se zúčastní britská ministryně zahra-
ničí Liz Trussová a slovenský ministr
obrany Jaroslav Naď.
Po skončení rekonstrukce proletí

nad Prahou trojice bitevních vrtulní-
ků Mi-24 české armády, následovat

bude vzpomínkový akt u památníku
Anthropoid u křižovatky Vychovatel-
na. V plánu je také přehlídka vojáků
a civilistů v dobovém oblečení nebo
jízda historických vozidel.
V historické budově Národníhomu-

zea se večer uskuteční slavnostní shro-
máždění. Dorazit by měli prezident
Miloš Zeman, slovenská prezidentka
Zuzana Čaputová nebo ministryně
obrany Jana Černochová. Součástí
akce bude otevření výstavy Nikdy se
nevzdáme!, která představí osudy
atentátníků a dalších osobností odbo-
je a veřejného života.
Vzpomínkové akce jsou v plánu

i na dalších místech Česka. V Rokyca-
nech se uskuteční vzpomínkový akt
u domu železničáře Václava Stehlíka,
jehož rodina byla za ukrývání výsad-
kářů popravena. Piety proběhnou
také v Lidicích a Ležácích. Česká am-
basáda v Londýně uspořádá promítání
filmu Anthropoid. ČTK

Učeně se tomu říká estrogenizace ži-
votního prostředí. V přírodě se prostě
začaly hromadit chemické látky po-
dobné ženskému pohlavnímu hormo-
nu estrogenu a ovlivňují tím i hormo-
nální systémy organismu živočichů
včetně člověka.
„Některé jsou přírodní, jiné ale

do přírody zanesli lidé a dnes máme
velké problémy s tím, co nám mohou
způsobovat a jak se jich zbavit,“ říká
dlouholetý ředitel Národního centra
pro toxické látky prof. RNDr. Ivan Ho-
loubek. A nejde jen o pesticidy či dio-
xiny, ale i o hromadu denní kosmeti-
ky, vitaminových doplňků, hormonál-
ní antikoncepci či různé léky. To vše
se dostává do vod, do půdy a tím do ce-
lého potravního řetězce.
Co vše nám přemíra chemikálií po-

dobných ženským pohlavním hormo-
nům způsobuje? Do jakémíry se podí-
lejí na vzniku rakoviny, neplodnosti,
alergií? A stanou se kvůli tomu jed-
nou z lidí hermafrodité, jako už se to

děje u některých druhů zvířat? Odpo-
věď nejen na tyto otázky najdete v no-
vém vydání týdeníku Téma.

Výloha firmy Baťa na Václavském náměstí s věcmi z místa atentátu ČTK

Udělejte si radost
skvělým čtením!

Ivana z Knihkupectví Luxor

Na bestseller Chlapec, krtek, liška a kůň volně
navazuje nádherně zpracovaná kniha Panda a dráček.
Dobrodružství pandy a dráčka jsou inspirována buddhistickou
filozofií a spiritualitou a obsahují myšlenky, které autorovi pomohly
v těch nejtěžších časech.

Nepříliš šťastná rodina, nejnovější příběh mistryně psychothrilleru
Shari Lapeny, je opět dokonale drásavý a neodložitelný! Manželé
Mertonovi byli brutálně zabiti pár hodin poté, co přivítali na veliko-
noční nedělní večeři své tři dospělé děti. Ty jejich smrt pochopitel-
ně těžce nesou. Anebo ne?

Princezna Diana nepřestává fascinovat. Andrew Morton se v pře-
pracovaném vydání knihy znovu vrací k jedinečným nahrávkám,
které měl tu možnost s princeznou pořídit. Diana – Její skutečný
příběh – jejími vlastními slovy přináší nová svědectví
a zamyšlení se nad odkazem téhle výjimečné ženy.

Na bestseller Chlapec, krtek, liška a kůň volně 
Panda a dráček. 

Nalaďte se na „Malého
prince pro dospělé“,
skutečný příběh Diany
Spencer nebo sáhněte po
thrilleru, který nebudete
moci odložit!

Nad Libní poletí
historický stroj

Nový týdeník Téma. Jak
chemií měníme přírodu
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Spisovatelka, ilustrátorka
a copywriterka Marie König
Dudziaková zpracovala pro-
žitky prvorodičky v nové ilu-
strované publikaci Návrat
z pískoviště. „Knihu jsem do-
psala, vydala a naivně si mys-
lela, že mám téma mateřství
zpracované. Jenže jsem brzy
zjistila, že jsem znovu otěhot-
něla,“ směje se Dudziaková.

Čím jste chtěla být jako
malá?
Bavilo mě psaní, takže jsem
chtěla být novinářkou jako
April O’Neilová z Želv Ninja.
A pak tlumočnicí, když jsem
v zásilkovém katalogu viděla
krásnou sadu cestovních kuf-
rů. Tak jsem vystudovala žur-
nalistiku a začala i tlumočit.
Přitom jsem ale zjistila, že
chci raději mluvit sama
za sebe než opakovat slova
někoho jiného.

Kde čerpáte inspiraci?
V tom, co jsem zažila a žiju.
Mám štěstí na krásný a zají-
mavý život, který je bohatý
na zážitky.

O čem je vaše nejnovější
kniha Návrat z pískoviště?
Je to ilustrovaná knížka, kte-
rá na každé stránce zachycu-
je nějakou vtipnou situaci,
kterou jsem zažila jako čers-
tvá i pokročilejší máma. Tře-

ba když jsem celá načančaná
jela v tramvaji a nějaká cizí
paní mě upozornila, že mi to
sice moc sluší, ale mám kom-
plet poblinkaná záda od mi-
minka. Nebo když s plnou pu-
sou čokolády na „Co to pa-
páš, maminko?“ odpovídám
dceři provinile a vychytrale:
„Nic!“ Která máma tohle ne-
zažila?

Proč jste se rozhodla téma
mateřství zpracovat?
Babička nám často a ráda vy-
právěla, co zažila, když byla
malá. Společné zážitky ně-
kdy kreslila jako jednoduché
obrázky. Máma nám pak psa-
la dětské deníčky plné legrač-
ních situací a hlášek, které se
sestrou dodnes opatrujeme
jako oko v hlavě. I já jsem
chtěla tohle období zachytit,
pro sebe, pro dceru, a jak to
vypadá, i pro ostatní rodiče.

Jak na ztvárnění situací ze
života novopečené matky
reagují čtenáři?
Nejčastěji se mi dostává nad-
šené reakce, že jsem popsala
přesně to, co se děje i ostat-
ním. Nejdřív jsemmyslela, že
kreslím jen svoje zážitky, ale
ukazuje se, že tyhle situace
jsou univerzální a většina ro-
dičů se v nich pozná. U Návra-
tu z pískoviště se smějí jak ro-
diče v mém věku, tak genera-

ce prarodičů. Ti u knížky rádi
vzpomínají, jak tohle všech-
no taky zažili.

Co pro vás bylo s přícho-
demmiminka nejtěžší?
Když jsem asi po týdnu doma
z porodnice celá orvaná koji-
la, najednou mě napadlo, že
už navždycky budu jen kojit.
A mezitím se zoufale pokou-
šet se najíst, umýt a vyspat.
Na chvíli jsem se strašně vydě-
sila, že takhle to bude až do
smrti a já už nikdy nebudu já.

Kromě psaní a ilustrování
pracujete v tetovacím stu-
diu a zajímáte se o tělesné
modifikace. S jakými nej-
většími mýty na toto téma
se setkáváte?
Že tetování, piercing a těles-
né modifikace jsou projevem
psychické nemoci, sebezraňo-
vání nebo je lidi dělají proto,
že je vzrušuje bolest. Nejčas-
tějším důvodem je ale to, že
se člověku zdobení těla líbí,
případně pro něj nese určitý
význam. Transformační, ri-
tuální, spirituální a někdy až
magický. Nejde o nic nového,
jako lidstvo se zdobíme, a to
včetně tetování a piercingu,
minimálně pět tisíc let. To,
co vidíme na ulicích, je mo-
derní podoba. Na tom promě-
ňovat, přetvářet a zdobit svá
těla nás stále něco přitahuje.

Tetujete také sama?
Zatím netetuju, ale protože
kreslím a v tetovacím studiu
pracuju už patnáct let, tak ně-
jak se nabízí, že se do toho
jednou pustím.

Změnilo se vnímání vaše-
ho těla během těhoten-
ství?
Dřív jsem svoje tělo vnímala
hlavně skrze to, jak vypadá,
jak bych chtěla, aby vypada-
lo, jak se k němu ostatní lidé
vztahují a hodnotí ho. V těho-
tenství jsem začala vidět hlav-
ně to, co tělo umí. Fascinuje
mě, jak je křehké a zranitel-
né, ale přitom odolné, dove-
de se bránit, hojit. A také vní-
mám, že něco přirozeného
jako těhotenství vůbec není
samozřejmé.

Na co jste v životě nejvíc
pyšná?
Na svoje vztahy. Se svýmmu-
žem Jakubem, dcerou,
sestrou, rodinou a kamarády.

Existuje lakotská modlitba,
kde se říká „Aho Mitakuye
Oyasin“. To znamená všech-
ny moje vztahy. Přesně to
mám namysli.

O čem sníte?
Protože jsem zrovna podruhé
těhotná, zdává se mi teď čas-
to o porodu. Jinak s mýmmu-
žem Jakubem, který je hudeb-
ník a výtvarník, toužíme
po klidném krásném místě,
kde budeme moci dobře žít
a svobodně tvořit.

Na co se mohou vaši fa-
noušci do budoucna těšit,
co chystáte?
Mám ještě pár měsíců, než se
nám narodí druhé miminko,
a chystám ilustrovanou kni-
hu o tetování. Bude méně od-
borná než tři předchozí kni-
hy o modifikacích, na kte-
rých jsem se podílela, ale o to
zábavnější. Tak uvidíme, ko-
lik toho do porodu ještě stih-
nu. VERONIKA REICHELTOVÁ

Autorka se věnuje i copywritingu. ARCHIV MARIE KÖNIG DUDZIAKOVÉ

Ilustrovaná kniha popisuje situace ze života s malými dětmi. ARCHIV MARIE KÖNIG DUDZIAKOVÉ

inzerce

„Fascinuje mě, jak je tělo křehké
a odolné, ale zároveň zranitelné“
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Doplňujte podle legendy vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.

1. paliva
2. pracovní

kombinéza
3. peněžitá

pokuta
4. tajenka
5. obyvatelé

Valašska
6. patřící

Aleně

„A teď vám
ukážu svou
druhou tvář!“

MIRIAM DUNDÁLKOVÁ
Facebook

Luštěnka

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.10 Polopatě
17.00 Bydlet jako... podnikavá

máma
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Poldové anemluvně (6/13)
21.10 Všechnopárty
22.05 Profesionálové
22.55 Místo činu – Frankfurt
00.30 Případy detektivaMurdo-

cha XIII
01.15 Toulavá kamera
01.45 Objektiv
02.15 Dobré ráno
04.45 13. komnata Simony

Votyové

16.40 Historie.cs
17.35 Zlato se čistí v ohni
18.00 Poslední role
18.30 Heydrich – konečné

řešení (39/44)
18.55 Největší tankové bitvy
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Atentát

Válečný film (ČR, 1964)
21.50 Skřivánci na niti

Komedie (ČR, 1969)
23.25 Temný les (1/6)
00.10 Budovatelé říše
01.35 Příběhy divočiny
02.25 Náš venkov
02.55 Před půlnocí
03.20 AntonínMoskalyk, režisér

15.55 Kriminálka Las Vegas V
(13)

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4280)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Slunce, seno a pár facek

Komedie (ČR, 1989)
22.25 Peppermint: Anděl pomsty

Akční film (USA/HG, 2018)
00.30 Kriminálka Las Vegas V

(11)
01.25 Kriminálka Las Vegas V

(13)
02.05 Mentalista V (5)
03.05 Na lovu
03.50 Doktoři z Počátků (72)

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Tátové na tahu (12)

Komediální seriál (ČR, 2018)
23.20 Ano, šéfe!
00.30 Like House 3
01.15 Like House 3 Night show
01.35 Námořní vyšetřovací

služba VI (1)
Poslední muž. Krimiseriál
(USA, 2008)

02.30 Jake a Tlusťoch V (3)
03.30 KriminálkaMontpellier

III (12)
04.40 Rozpal to, šéfe!

06.00 Ranní fresh
09.00 Flashback
11.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Top 3 Óčko Chart
14.45 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Óčko hity

Klipy nonstop
22.00 Party ride

Dance music pro všechny na
páteční mejdan

1.00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Teplotní rekordy: 4,1 °C (1836) 31,0 °C (1868) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

20/24 °C 15/19 °C 14/18 °C 15/19 °C

Sudoku

• Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuce: PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2022 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo
celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy
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Radim Smith
Ukázka odvahy,
jak se postavit
přesile nacismu.

IRÁČAN

Řešení sudoku

DLUH KRAJANŮM
Jako bumerang se do politické diskuse opětovně dostalo téma
korespondenční volby. A jak se dalo čekat, vyvolalo opět váš-
nivou diskusi. Argumenty příznivců a odpůrců zůstávají více-
méně stejné. Zastánci hovoří o tom, že volební právo je vázá-
no na občanství a že občané nepobývající v České republice
nesmí být na tomto základním politickém právu kráceni. Od-
půrci argumentují jednak možnými machinacemi a také tím,
že lidé zde nepobývající se o naši zemi nezajímají, neplatí tu
daně a nemají mít možnost ovlivňovat, kdo bude vládnout.
Zatímco první argument odpůrců – přestože s ním osobně ne-
souhlasím – je z politologicko-ústavněprávního hlediska rele-
vantní, druhý je ryze subjektivní. Je buďto projevem neznalos-
ti českých komunit žijících v zahraničí, nebo celkové odtaži-

vosti od krajanů. Kdo se
někdy dostal do kontaktu
s Čechy v zahraničí, moc
dobře ví, že o nich rozhod-
ně nelze říci, že by se ne-
zajímali o dění v ČR. Ba
naopak. Někdy se zdá, že
se krajané o svoji starou
vlast zajímají více než tak-

zvaní vlastenci tady u nás. A nezapomeňme, že v zahraničí ne-
žijí jen Češi, kteří se tam usídlili natrvalo. Po celém světě se
nachází jen řada Čechů, kteří tam jsou dočasně – za účelem
práce či studia. I oni mají svá práva.
Jestliže se vlastní argumenty příliš nemění, pak se čas od času
mění pozice jednotlivých politických aktérů. Jednou ze stran,
které jsou aktuálně proti, je i nejsilnější opoziční hnutí ANO
2011. Paradoxem je, že zavedení korespondenční volby měly
ve svých programových prohlášeních obě Babišovy vlády v le-
tech 2017–2021, byť žádnou iniciativu směřující k zavedení
korespondenčního hlasování nevyvinuly. Škoda, náš stát to
svým krajanům dluží.

Jana Květoňová
Dobře že ta zrůda

odešla. Může to být
i docela inspirativní!

Jan Solver
Pár dobrých filmů
se zaseknutým
samopalem.

Co vám říká operace Anthropoid?

Anketa

Pánové z Hradu
V úterním Metru se objevi-
lo zjištění webu Hlídač stá-
tu ohledně nadstandard-
ních platů a odměn hrad-
ního kancléře a bývalého
ředitele státního podniku
Lesy ČR. Přitom tyto fi-
nanční prostředky jsou od-
čerpávány z deficitního
státního rozpočtu. Na dru-
hé straně české matky sa-
moživitelky často ani ne-
mají na to, aby zaplatily
svým dětem obědy ve ško-
le. Udělá s tím někdo
něco? Zjedná v tom někdo
nápravu? Nebo to skončí
jen povzdechem a pokrče-
ním rameny, že takový je
zkrátka v Česku život?

ZDENA SEVEROVÁ, PRAHA

Tornádo Klaus
Výskyt tornád je v naší
zemi čím dál častější. Je to
dáno změnami klimatu.
Dal bych jim jméno
„Klaus“ na připomínku
laického, ješitného, masiv-
ního popírače klimatic-
kých změn.

JIŘÍ VLACH

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. Zítra a v neděli Divadlo S+H hraje představení Hurvínek mezi osly

„Dendrologická zahrada v Průhonicích je právě v nejlepším období
roku. Je plná květů a vůní,“ píše@x.alenadudova.x. „Návštěvník si
může odpočinout třeba u kapradin ve stínu vzrostlých stromů
nebo v kavárně s terasou,“ doplňuje. #flora #kapradi #kapradiny
#dendrology #dendrologickazahrada #průhonice #park

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

PETR JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Citát

Někdy se zdá, že se
krajané o svoji starou
vlast zajímají více než
takzvaní vlastenci.



Nadešel den „D“ a dostala
se nám příležitost 100%
elektrický Renault Mégane
E-Tech vyzkoušet na trase

z pražských Průhonic do
Olomouce. Téměř 300km
trasu jsme zvolili pěkně

po okreskách tzv. horní
cestou, nikoliv tedy po D1,
abychom si novinky pěkně
užili. Tentokrát jsme se, jak

tomu u jiných elektrických
vozů bývá, výjimečně nebá-
li, že by nám nabitá baterie

nestačila. Náš elektrický
Mégane totiž papírově dle
normyWLTP slibuje dojezd
až 450 km. Sáhli jsme sa-
mozřejmě po výkonnější
variantě EV60 220, s větší
60kWh baterií, která na-
bídne o 150 km větší dojezd
než základní verze EV40
130, se kterou bychom jíz-
du s papírově udávaným
dojezdem 300 km měli
znatelně napínavější. Více
než na dobrodružství jsme
raději sázeli na jistotu
a také na o 90 koní zábav-
nější výkon. S kolegou jsme
zvolili normální styl jízdy,
jako bychom jeli s klasic-
kým spalovacím motorem,

prostě tak, abychom si jíz-
du užili a nedostali pokutu.
Samozřejmě jsme občas na
vybraných úsecích i tro-
chu více plyn „přišlápli“,
vždyť energickou rezervu
jsme měli, tak proč ne. Do
cíle jsme bezpečně dorazi-
li a v baterii nám zbývalo
ještě 35 % energie. Naše
spotřeba energie byla
14,8 kWh / 100 km, udrželi
jsme se tedy pod spotřebou
16,1 kWh udávanou výrob-
cem. Někteří „šetřílkové“
evidentně plachtící kra-
jinou se dokonce dostali
i pod 12 kWh / 100 km, jen
pochybuji, že si jízdu užíva-
li tak jakomy. NovýMégane

E-Tech je prvním modelem
v nabídce značky Renault,
který těží z výhod zcela
nové platformy CMF-EV vy-
tvořené Aliancí, ke které se
váže na 300 patentů. Z prv-
ní jízdy musíme uznat, že
tato nová platforma, urče-
ná výhradně pro elektrická
vozidla, nás přesvědčila, že
bude dobrým základem
i pro další elektrické mo-
dely. Novinku Mégane
E-Tech si můžete vyzkoušet
i vy, díky právě probíhající
celorepublikové road show
E-Tech tour, která je právě
dnes ve Znojmě.

Text: Martin Štěrba
Foto: Tomáš Devera

MOTOR
komerční příloha pátek 27. května2022 Renault

100% elektrický

Čistě elektrický Renault Mégane E-Tech je podobně jako nedávno
uvedená 100% elektrická Dacia Spring výsledkem závazku, který
před necelými dvěma roky Renault Group přislíbil při příležitos-
ti Renault eWays, události věnované elektrické mobilitě. Kde se
Renault Groupe zavázal dosáhnout v Evropě do roku 2050 uhlíkové
neutrality a do roku 2030 přislíbil snížit své emise CO2 o 50 % v po-
rovnání s rokem 2010. Při této příležitosti představil zmiňovanou
elektrickou Dacii Spring Electric a koncept Renault Mégane eVision,
který byl zdokonalením konceptu Morphoz z roku 2019. Mégane
eVision tak mnohem zřetelněji ukazoval, jak bude letošní novinka
v podobě Mégane E-Tech vypadat, a popravdě se svému konceptu
v reálu hodně podobá.

Neziskový vzdělávací institut „42 Prague“ zahájil svou činnost
Vzdělávací institut „42 Pra-
gue“ zahájil v české met-
ropoli svůj provoz. Jedná
se o třetí projekt patřící do
vzdělávací sítě „École 42“
v koncernu Volkswagen. Ve
vzdělávacím institutu, jehož

je společnost Škoda Auto
spoluzakladatelem, dokon-
čí v budoucnu své studium
každoročně 150 vývojářů
softwaru. Inovativní didak-
tický koncept sází zejména
na celoživotní učení a trvalé

posilování sociálních doved-
ností. Vzdělávací institut „42
Prague“ sází na tři různé pří-
stupy: Vedle gamifikace, kdy
se pokrok každého studenta
měří v úrovních, se budou
studenti vzdělávat podle

konceptu peer learningu, tý-
mového učení a samostatné
práce. Třetím pilířem je peer
evaluace, v jejímž rámci se
studenti budou vzájemně
hodnotit a tímto způsobem
podporovat konstruktivní

výměnu informací o výsled-
cích projektů. O prestižnosti
vzdělávacího institutu „42
Prague“ svědčí i to, že mu
ministerstvo průmyslu a ob-
chodu pro rok 2022 udělilo
záštitu. Maš

Mégane
E-Tech



Ačkoli se jedná hlavně
o pracovního tahouna, na-
bízí ve své výbavě nejmo-
dernější technologie, které
očekáváte od moderního
vozu. Díky nejmenšímu
poloměru otáčení ve své
třídě 5,9 m a couvací ka-
meře není problém s mané-
vrovatelností ani ve městě.
Přestože vůz vypadá drsněji
než běžný vůz, v kabině si
zachovává vysokou míru
pohodlí a komfortu. Zvolit
si můžete kabinu Club Cab
nebo Double Cab. My jsme
však šli s výběrem ještě dál
a zkusili jsme verzi L200
od slovenského zastoupe-
ní Mitsubishi Motors s ná-
zvem Mountain Sherpa.
A věřte, že u této verze už
neřešíte, zda má vůz asis-
tenční systémy na udržová-
ní jízdních pruhů, mrtvého
úhlu, tempomat, dotykový
displej s veškerou konek-
tivitou s vaším telefonem
a další systémy. Ano, má
je, ale u toho vozu vám je
to jedno. Tady chcete jenom
zmizet ze silnice a doufáte,
že bude hodně pršet, sněžit
bude bláto a možná i něja-
ký ten potok v lese. Vy si bu-
dete užívat jízdu po nezpev-
něných silnicích a doufat,
že uvíznete a budete muset
použít vyprošťovací naviják
Predator 12000 se syntetic-
kým lanem a s tažnou silou
5 450 kg. Uvíznout s L200

je však docela problém,
vždyť vůz má o 5 cm zvýše-
ný podvozek Oldman EMU,
tři uzávěrky diferenciálů
(mezinápravového, přední-
ho a zadního diferenciálu),
pneumatiky Nokian Roc-
kproof, spodní ochranný
kryt motoru i podvozku.
Vše se ovládá jednoduše
pomocí otočného ovlada-
če systému Super Select II,
kterým volíte jízdní režim
2H nebo 4H pro rozdělení
točivého momentu mezi
nápravami pro jízdu na
nezpevněných površích.
Pokud to nestačí, dá se pře-
pnout do polohy 4HLc pro
členitý terén nebo 4LLc pro
stoupání prudkých kopců,
bahno a hluboký sníh. My
jsme si však vystačili téměř
se základním nastavením,
jelikož svítilo sluníčko, všu-
de sucho, ale i tak jsme se
snažili jezdit po místech,
kam s obyčejným vozem
nezajedete. Jen takové lesní
cesty a úvozy na plný plyn
jsou zážitkem. Samozřej-
mě se nám párkrát stalo,
že celé auto pípalo a varo-
valo nás, že něco v okolí
vozu je, nebo jsme si nebyli
jisti, zda někam můžeme.
Bylo to však vždy o tom, že
nechcete na půjčeném voze
něco poškodit, a vůz měl
vždy ještě obrovskou re-
zervu. Někdy jsme nevědě-
li, zda na nás okolí kouká,

kde jsme se objevili a kudy
jsme přijeli. Možná to bylo
jen robustním vzhledem
a off-roadovými úpravami
vozu. Jako jsou například
boční ochranné rámy vozu
se stupačkami, přední svě-
telná rampa LED Bushran-
ger 32“ a pracovní světla
dozadu 2x LED Bushranger
5,5 umístněná nahoře na
střešních ližinách s příční-
ky. Nebo jen velice efektní
safari šnorchl. Co nebylo
vidět a bylo schováno pod
sklopným krytem korby,

byl vzduchový kompresor
se zásobníkem a hadicí pro
dofukování kol či speciální
výsuvné ložné plato pro
snadnější nakládání. Což
ocení třeba lovci při naklá-
dání ulovené zvěře nebo
materiálu.

Co se týká motorizace,
tak všechny verze L200
jsou osazeny motorem
2,3 DI-D, o výkonu 150k
nebo 173k ve verzi Plus.
Pokud by někomu připa-
dal motor DI-D o obsa-

hu 2 268 cm3 o výkonu
173k povědomý, tak se
nejedná o motor používa-
ný v Outlanderu, ale nový
motor vyvinutý speciálně
pro L200. Cena nového
vozu v standardní výbavě
L200 začíná na 883 250 Kč
ve verzi Double Cab. Co se
týká převodovky, lze volit
mezi 6st. manuálem a au-
tomatem. Verze Mountain
Sherpa je speciální úpra-
vou, která má cenu podle
vybrané výbavy.

Text: RŠ, Foto: Archiv
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Parťák pro dobrodruhy L200 Mountain Sherpa
Byla doba, kdy jsem si říkal, že vůz musí mít nadupaný motor, musí
jezdit hodně rychle, abych si jízdu pořádně užil. Neříkám, že není
fajn, když motor zaburácí a akcelerace vás vtlačí do sedaček, ale
pokud si chcete auto užít a zablbnout si, zkuste jako my terénního
pick-upa. My jsme si zkusili Mitsubishi L200, což je pick-up, jehož
historie započala v Japonsku již v roce 1978 a prodává se ve 150
zemích světa.

Luxusní

Škoda Auto zahajuje výrobu
bateriových systémů

Nová C5 X je zpět, luxusnější, kom-
fortnější, nabitá nejmodernějšími
technologiemi, vyšším posedem
a veškerým komfortem nové vlaj-
kové lodi značky Citroën. Nové
písmeno X v názvu vozu značí
spojení elegance hatchbacku, pro-
stornost kombi a vyšší pozici SUV.
Manažerský vůz upoutá výrazným
designem a dokonalým komfortem
s prvky programu Citroën Advan-
ced Comfort®, zejména aktivními
tlumiči a komfortními sedadly.
Mezi moderními technologiemi
stojí za zmínku velký předhledný
3D head-up displej a 12“ HD doty-
kový displej s možností osobního
nastavení. Novinkou je bezdrátové
připojení (Apple CarPlay / Android

Auto). V České republice se C5 X
nabízí v šesti barvách, s pěti mož-
nostmi dvoubarevného řešení karo-
serie a ve čtyřech úrovních výbavy –
Feel, Feel Pack, Shine a Shine Pack.
U Citroënu C5 X jsou v nabídce
úsporné benzinové motory Pure-
Tech 1.2 (130k) nebo 1.6 (180k) vždy
s osmistupňovým automatem. Nej-
větší zájem u této 5metrové limu-
zíny bude určitě o moderní PLUG-
-IN HYBRID 225 ë-EAT8. Startovací
cena vozu začíná na 795 000 Kč za
PLUG-IN HYBRID 225 si připlatíte
ještě 300 000 Kč navíc.

Škoda Auto zahajuje v Mladé Bole-
slavi výrobu bateriových systémů
pro plně elektrické vozy, postavené
na bázi modulární platformy pro
elektromobily (MEB) koncernu
Volkswagen. Hlavní závod auto-
mobilky je tak jediným výrobním
místem bateriových systémů pro
platformu MEB v Evropě mimo

území Německa. Na nově postave-
né výrobní lince může v budoucnu
zhruba 250 zaměstnanců montovat
více než 250 000 bateriových systé-
mů za rok. Kromě vozů Škoda bu-
dou tyto bateriové systémy použity
i v dalších modelech koncernových
značek Volkswagen, Audi a Seat.

Maš

limuzína Citroën
se vrací
C5 X
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nabízí na evropských trzích
několik modelů, které jsou
k dispozici se spalovacími
motory (ICE), plug-in hybrid-

ním pohonem (PHEV) i v čistě elektrických
verzích (BEV) – například Marvel R (k dispozici
pouze jako BEV), HS (k dispozici jako ICE
a PHEV) a ZS (k dispozici jako ICE a BEV).

Dvacítka Dealerství
Vývojové centrum MG se nachází ve Spo-
jeném království a výrobní závody v Číně.
Původní britská automobilka MG je nyní
součástí SAIC Group – největšího výrobce
automobilů v Číně. Oficiálním partnerem této
korporace pro uvedení značky MG u nás se
stala společnost AutoBinck. Ta plánuje otevřít
přibližně dvacítku zastoupení MG v České
republice a na Slovensku – očekává se tak
v červnu 2022. Primárně chce využít prodejní
síť značky Mitsubishi, ale jen u těch dealerů,
kteří budou splňovat i standardy značky MG.

mg

Známá britsko-čínská
značka MG s téměř stoletou

historií rozšiřuje své aktivity
ve střední Evropě včetně

Česka a Slovenska. Nabídne
nám kompletní balíček

prémiového designu,
nejnovějších technologií
a vysoké úrovně výbavy.

o značce mg
■ Co se týká kvality,
MG se směle vyrovná
tradičním evropským
i japonským značkám.
Záruka na nové modely
bude sedm let nebo
150 000 km. Morris
Garages neboli MG je
původně britská dílna,
která se postupně
vypracovala až na
výrobce luxusnějších
sportovnějších roverů.
Několikrát změnila
majitele, až nyní je
pod křídly SAIC Group.

Nižší startovací ceNy
Česko a Slovensko budou mít velikou
výhodu oproti některým západním
zemím, protože se sem dostanou také
benzinové verze modelů ZS a HS.
Budeme tak mít u nás nejen širší
nabídku ke koupi, ale také mnohem
nižší startovací ceny. Benzinové
MG ZS bude stát odhadem 450 tisíc
korun. Model ZS ovšem bude také
plně elektrický s dojezdem 400 km
a EHS pak také plug-in hybridní. Na
trh se zřejmě dostane i čistý elektro-
mobil MG5 nebo vlajková loď Marvel
R. V závěru roku přijde nový malý
model v segmentu B. Pro ujasnění: ZS
se dá velikostí přirovnat k Mitsubishi
ASX a HS zase k Mitsubishi Outlan-
der. MG5 je kombi velikosti Škoda
Octavia. Marvel R představuje luxusní
elektrické SUV velikosti Kodiaqu.
Český trh se tedy má na co těšit!

MG je zpět!
tradiční značka
se vrací do evropy

MG ZS EV MG EHS Plug-in Hybrid

MG BUDe Mít
PŘeDPreMiÉrU
Na leGeNDÁcH
Značka MG se v rámci
svého vstupu na trhy
Česka a Slovenska se
poprvé ukáže na známé
motoristické akci
LEGENDY, která se
koná v Praze tento
víkend. Návštěvníci se
zde budou moct blíže
seznámit s novými
modely ZS a EHS, ale
také s řadou historických
modelů, které doplní
expozici značky MG.
Pro návštěvníky
bude připravena
soutěž o vůz MG ZS na
víkend. Více na
www.mgmotor-czech.cz ■
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Hyundai je lídrem
privátních prodejů

Peugeot 308 SW bude hvězdou Peugeot Emotion Day 2022

Začátkem roku uvedla au-
tomobilka Peugeot na čes-
ký trh krátkou verzi svého
úspěšného kompaktního
hatchbacku v podobě mo-
delu 308. Nyní tato novin-

ka dorazila také ve variantě
kombi, automobilkou ozna-
čované jako SW. Zatímco
novináři si nové kombi
mohli vyzkoušet koncem
května v okolí radotínské

Vindyšovy továrny, pro ši-
rokou veřejnost připravilo
zastoupení českého Peu-
geotu letos již dvanácté
tour po českých a morav-
ských městech. Peugeot

Emotion Day odstartuje 1.
června 40denní roadshow,
která na 38místech po celé
České republice představí
zájemcům a svým poten-
ciálním zákazníkům nejen
nové rodinné kombi, ale
samozřejmě také ostatní
oblíbené modely značky
Peugeot. Chybět nebude
ani Peugeot 508 PSE (Peu-
geot Sport Engineered),
který je s výkonem 360
koní nejvýkonnějším séri-
ovým Peugeotem v historii
značky. Vedle osvědčených
benzinových a dieselových
motorizací si budete moci
vyzkoušet také jejich plug-
-in hybridní varianty. Pro
milovníky elektrického po-
honu doplní nabídku i čistě
elektrické vozy jako napří-
klad Peugeot e-2008 nebo
e-Rifter. Peugeot Emotion
Day opět doplní doprovod-
ný program a aktivity pro
děti, např. výtvarný koutek

nebo autodráha. Všichni ná-
vštěvníci si mohou zahrát
o zajímavé ceny, jako jsou
zápůjčka skútru, fotoaparát
nebo autosedačka. Letošní
Peugeot Emotion Day začne
ve středu 1. června v Děčí-
ně. O den později bude na
pražském Zličíně, v pátek
3. června se přesune do Pří-
brami a o víkendu je na pro-
gramu Plzeňsko. Po dvou
týdnech v Čechách bude
následovat Morava, napří-
klad od 16. do 18. června
bude testovací flotila v br-
něnském OC Olympia. Po
takřka dvouměsíčním puto-
vání se pak vrátí do Prahy
a zakončí letošní ročník 28.
července tam, kde akce loni
začala, v pražských Letňa-
nech. Rezervace testovacích
jízd probíhá na stránkách
peugeotemotionday.cz, kde ná-
vštěvníci najdou veškeré in-
formace včetně programu.

Maš

Trh s novými osobními automobily
stále meziročně klesá. Za první čtyři
měsíce letošního roku byl celkový počet
registrovaných nových osobních auto-
mobilů o 9,35 % nižší než v minulém
roce, a o 24,75 % nižší než v roce 2019.
I přesto, že zájem o nové vozy neupadá,
trh není schopen celkovou poptávku po
nových vozech uspokojit. A důvodů je
hned několik, mezi ty nejzávažnější pat-
ří válka na Ukrajině, ale svou roli hraje
také covid, který zastavil velkou část lod-
ní dopravy z Číny. Důsledkem je nárůst
počtu dovezených ojetin, který meziročně
vzrostl o 21,5 % výrazně vzrostly, také
registrace motocyklů.

Problémy ve výrobě míchají karta-
mi a znát je to také u prodejů pri-
vátním klientům, kde se dlouhodo-
bě držela na vrcholu Škoda Auto.

V letošním roce ji však dohnala,
a dokonce i předběhla automobilka
Hyundai, která od ledna do dubna
prodala soukromým osobám 3 507
vozů, zatímco Škoda Auto jen 3 381.
Dařilo se také Dacii, která u privát-
ních prodejů s 1 921 obsazuje třetí
místo. Automobilce Hyundai se da-
řilo už v loňském roce, kdy s 20 200
registracemi a tržním podílem
9,76 % dosáhla meziročního růstu
o 26 % a stala se druhou nejprodá-
vanější značkou na českém trhu.
Největším tahounem Hyundai je
rodinný model i30 vyráběný v mo-
ravskoslezských Nošovicích. Ten šel
v roce 2021 do rukou soukromých
zákazníků ze všech modelů na čes-
kém trhu nejčastěji.

Maš

Honda Monkey 125
(model 2022) – kopec legrace!
Vznik výrazné moto ikony 70. let již
v roce 1961. Vyvinut jako dětská hračka
pro japonský zábavní park. S motorem
49 m3, sklopnými řídítky a koly o prů-
měru 5 palců. Záhy s úspěchem vyvážen.
Všude oblíben pro svůj funny design,
mimořádně nízkou hmotnost, ovlada-
telnost i skladnost (od roku 1970 lze
rychle demontovat vidlice a stroj složit
do kufru malého vozu). Později objeven
a vyhledáván řidiči obytných vozů jako
malý a praktický dopravní prostředek
v okolí campu. Testovaný kus je evolucí
legendárního stroje s retro prvky i tech-
nickými vychytávkami moderních strojů
pro radost z každodenního použití.

Seznámení: I když v podstatě
zmenšenina klasickéhomotocyklu,
okamžitě vyvolává úsměv na tváři,
jak řidiče, tak okolí. Jednoduchý,

pohledný stroj s nadstandardně
zpracovanými detaily. Modře pod-
svícený digitální displej v zaoble-
ném retro mini panelu. Pohodlné
sedlo. Veškeré osvětlení je tvořeno
LED diodami. Vyvedené sladění re-
tra s modernou.

Praktičnost: Ač měřím 191 cm,
je posez pohodlný (výška sedla
775 mm). Na většině běžných sil-
nic budete skrčeni daleko více.
Subtilní rozměry stroje vás dosta-
nou v městské džungli opravdu
všude. Kombinace širokých pneu-
matik, odpružení a kvalitního sed-
la je velice povedená. Nerovnosti
a kostky budete s Monkey možná
i vyhledávat. Váha 104 kg. Nádrž
o objemu 5,6 l. Dá se přikoupit
praktický trubkový nosič. Asi by
kazila vzhled, ale ocenil bych vět-
ší zrcátka.

Motor: Spolehlivý, robustní, úspor-
ný, jednoduchý, tichý, vzduchem
chlazený dvouventilový SOHC.
6,9 kW při 6 750 ot./min. s řídicí
jednotkou PGM-FI. Klasická 5stup-
ňová převodovka. Max. rychlost
v testu 100 km/h. Cestovní ideál
80–90 km/h.

Podvozek: Obě široká 12palcová
kola 120 a 130/80 jsou stabilní
na nerovnostech. Pohodlí zajiš-
ťuje i přední teleskopická vidlice
(100 mm) a zadní tlumiče s dvou-
stupňovými pružinami. Příjemné
brzdné vlastnosti zprostředkuje
přední kotouč (220 mm) s ABS
napojen na IMU (systém omezuje
zvedání zádi při brždění) a zadní
kotouč (190 mm).
Jízda s Monkey je čistá zábava, na
kterou se budete těšit… a vyfotit se
na ní chce téměř každý.
Výrobce uvádí spotřebu
1,5 l / 100 km. Spotřeba v testu
1,35 l .
Nového „Opičáka“ pořídíte za
101 900 Kč.

RAK



Na výběr je celkem devět
barevných odstínů karo-
serie včetně nové barvy
– Mangrove Green. Něko-
lik barev karoserie může
být na přání kombinováno

s barevně odlišenou stře-
chou v odstínu Phantom
Black. Přehledný interiér
jde ruku v ruce s ostatními
modely Hyundai. Interiéru
dominuje 10,25“ digitální
panel s multimediálním
navigačním systémem
a bezdrátovým připojením
s podporou Apple CarPlay
a Android Auto. V nabídce
nechybí ani bezdrátové
nabíjení nebo nejnovější

verze systému Hyundai
Bluelink, která zahrnuje
služby, jakými jsou napří-
klad online vedení trasy
nebo integrace vašeho ka-
lendáře do systému vozi-

dla. Příjemnou atmosféru
vytváří cestujícím ambient-
ní osvětlení LED. Základní
objem zavazadelníku je
411 litrů, po sklopení seda-
ček pak 1 205 l. Rozsáhlý
soubor bezpečnostních
systémů Hyundai Smart-
Sense zahrnuje například
asistenta pro vedení vozu
v jízdních pruzích LFA, au-
tonomní nouzové brzdění
FCA s rozpoznáváním vozi-

del, chodců a cyklistů nebo
asistenta pro odbočování,
který brzděním zabrání
kolizi s protijedoucím vozi-

dlem při odbočování. Další
vyspělou funkcí je Chytrý
tempomat NSCC propoje-
ný s navigačním systémem.
V nabídce nechybí ani prak-

tické aktivní upozornění na
provoz za vozidlem RCCA,
systém aktivního sledování
mrtvého úhlu nebo systém

eCall, který v případě ne-
hody automaticky přivolá
záchranné složky. Moder-
nizovaný motor Kappa 1.0
T-GDI s 88 kW byl v našem

případě vybaven také 48V
mild-hybridní technologií
a 7stupňovým dvouspoj-
kovým automatem DCT
a musíme uznat, že tato
kombinace nám v Bayonu
vyhovovala. Pokud však
preferujete manuální řa-
zení, máte na výběr mezi
5stupňovým nebo 6stup-
ňovým manuálem, v přípa-
dě mild-hybridu pak máte
k dispozici dokonce 6stup-
ňový inteligentní manuál
iMT s funkcí plachtění,
šetřící drahocenné pali-
vo. Cena Bayonu začíná
na akční ceně 349 990 Kč.
Zajímavá je také nabídka
dodatečného výkupního bo-
nusu ve výši 20 000 Kč při
využití financování s Hyun-
dai Finance. Samozřejmě
nechybí ani tradiční bene-
fity jako příslušenství za
½ ceny nebo sada zimních
pneumatik zdarma.

Text: Martin Štěrba
Foto: Archiv
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Parádní parádník – Hyundai Bayon
Kompaktní crossover Bayon jen tak na ulici nepřehlédnete. Jeho
elegantní a moderní prolisy zaujmou na první pohled. Zejména
zadní část s LED svítilnami působí hodně moderně až futuristicky.
Díky prvkům SUV v podobě vyšší světlé výšky ocení rodiny s dětmi,
případně starší zákazníci, snazší přístup do vozu. A nenechte se
zmást jeho velikostí, tenhle „prcek“ prostě klame tělem. Zatímco
zvenčí působí jako malé městské přesouvátko, uvnitř umí překva-
pit dostatečnou porcí prostoru a odkládacích schránek a ani na
okreskách vás svými jízdními vlastnostmi, zejména v režimu Sport
nezklame. Možná proto, že při vývoji se na vůz nahlíželo okem
evropských zákazníků a byl kladen velký důraz na typicky evrop-
ské požadavky. Na důkaz byl název modelu inspirován typicky
evropskou dovolenkovou destinací Bayonne, která je metropolí
francouzského Baskicka, ležící v oblasti jihozápadní Francie.



Práce - nabídka
• Nabízíme 151-167 Kč/hod
za práci POKLADNÍ, prodejny
po celé Praze, online rezerva-
ce směn, denní zálohy, zaško-
lení. Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz259456

• Denní/noční doplňování
zboží za 150-170,50 Kč/hod,
směny dle Vašeho výběru-ON-
LINE REZERVACE, zálohy den-
ně. Prodejny v Praze a okolí.
Tel: 222534534 259478

• ZŠ a MŠ J. Seiferta, Praha 3
přijme kvalifikovanou kucha-
ře/kuchařku do ŠJ. Nástup
možný od 15.8.2022. Info:
skopcova@skolaseiferta.cz,
tel: 739301565 260266

• MŠ J. Seiferta, Praha 3,při-
jme uklízeče/uklízečku na
HPP(směny). Nástup možný
od 15.8.2022. Info:
skopcova@skolaseiferta.cz,
tel.: 739301565 260268

• ZŠ a MŠ Dr. Edvarda Beneše
v Praze 9 - Čakovicích příjme
učitele/ku pro 1.stupeň ZŠ. Ná-
stup od 1.9.2022. Nabízíme
moderně vybavenou školu,
příjemný kolektiv, potřebnou
podporu a další benefity. Živo-
topisy prosím zašlete na emai-
lovou adresu:
zscakovice@zscakovice.cz
Tel: 734 588 863259434

• Výplata ihned po směně! Vy-
kládka kamionů Ostředek,
svoz z Opatova zajištěn zdar-
ma (30 min). Mzda 115 Kč
čist./hod. Směny po-pá 18:00 -
04:00 hod. Lze volit směny v
týdnu dle dohody. Práce vhod-
ná výhradně pro fyzicky zdat-
né muže +18 let. Pokud máte
zájem volejte paní Kateřinu
724892923, wellpack.cz 260291

• Karlínské gymnázium, Pra-
ha 8, Pernerova 25 hledá učite-
le TV + B/Z na plný úvazek.
Kontakt:
gymnazium@gyperner.cz260335

• Výplata ihned po směně! Vy-
kládky kamionu Praha. Mzda
110-130 Kč čist./hod. Nepravi-
delné směny po-pá v rámci
dne. Lze volit směny v týdnu
dle dohody. Práce vhodná vý-
hradně pro fyzicky zdatné
muže +18 let. Pokud máte zá-
jem volejte paní Nikolu
602600092, wellpack.cz 260338

• Slévárna v Praze 5 přijme:
slévárenské dělníky, zámeční-
ky. Dobrý plat, 7,5 h. prac.
doba, benefity. Životopis:
personal@praguecast.cz.
Tel.: 222531704 260384

• Strážný - recepční, Praha 10,
noční provoz, So - Ne i denní,
čistý TR. Volat 10:00 - 12:00
hod. Tel.: 777099000. 260394

Starožitnosti

• Sběratel koupí staré vzdu-
chovky a vzduchové pistole.
Tel. 602343563, email:
alesla@centrum.cz259501

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 259745

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz260347

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990.
T: 734843403 259347

• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 259879

Byty - poptávka

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665259292

• On-line odhady nemovitostí
v Praze. Informace ZDARMA.
TEL: 602212121259651

• Ihned koupím BYT, nemovi-
tost. Starší osoby mohu ne-
chat dožít bez nájmu. Slušné
jednání, právní servis. Děkuji.
Jurdová 725805115260295

Nemovitosti - poptávka

Knihy a časopisy

Nemovitosti - nabídka

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 minut, čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088259398

• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 259608

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj.
T. 603478873259034

Finance

Knihy a časopisy

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

PETR JÁKL
„Film o Janu Žižkovi jsem
chtěl natočit historicky
co nejvíce přesný.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme
hotově á
2000,- Kč
za jednu

banánovou
krabici knih.

Než prodáte
své knihy,
porovnejte
CENOVOU
NABÍDKU!

Telefon:
773 537 401

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

PŘIJMEME
ŘIDIČE na rozvoz prádla

po Praze. ŘP„B“.

Tel.: 773 531 747

Přijmeme pracovnice pro

denní úklid
moderní kancelářské budovy
umetraVltavská na HPP.

Nástupní plat 25.000Kčměsíčně.
Volné víkendyBezva kolektiv

Požadujeme bezúhonnost a občanství
členské země Evropské Unie.

Životopis zasílejte na:
info@generalprovider.eu
info na tel.: 601 337 543.

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

Tel.: 605 300003
www.prodejtojinak.cz

Společná realitní
a advokátní kancelář

Vám nabízí přímý
výkup nemovitostí,

zprostředkování
prodeje, nebo

realizaci dražby či
aukce na největším
dražebním portále
v ČR, kde získáte

maximální možnou
cenu.Vyřešíme právní
vady, dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
vyplacení zálohy.

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Staňte se dárcem
krevní plazmy
700 Kč*
za každý
odběr

- Pomůžete zachránit lidské životy
- Máte pravidelnou kontrolu
zdravotního stavu
- Občerství zdarma a zajímavé dárky

Metro Hradčanská

www.unicaplasma.cz
Tel.: 733 474 770

*dle § 32 ods. 2 zákona č. 373/2011 Sb.

1400 Kč *
měsíčně

18 200 Kč *
za rok➡ ➡

Možnost týdenních záloh.
Mzda až 1 650 Kč za směnu.

Přijmeme strážné (M/Ž)
na ostrahu různých
objektů v Praze

Nástupový bonus 2 000 Kč.

800 111 112

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

731 911 992

PRAKAB PRAŽSKÁ KABELOVNA, s.r.o.,
hledá kandidáty na pozice

KABELÁŘ
- obsluha výrobního stroje
KONTROLOR KVALITY

- pokročilá znalost MS Office
ELEKTROMECHANIK

- vyhláška č. 50/1978 Sb. §6

Práce v nepřetržitém provozu
(denní, noční) v Praze 10.

Nabízíme zázemí stabilní společnosti,
práci s moderními technologiemi, dobré

finanční ohodnocení, řadu benefitů.
Email:personal@prakab.cz,

tel:+420 734 285 185,www.prakab.cz

VestaVěné
skříně

Výdělek
130.000 – 150.000 Kč /měs.
pro zkušenou montážní partu
nabízí firma s 20ti letou tradici

TEL. 603 204 950

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!
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inzerce

Maradona. Létající muzeum
V Argentině představili letadlo, které bude sloužit i jako
interaktivní muzeum zesnulé fotbalové legendy Diega
Maradony. Na trupu je vyobrazen Maradona líbající tro-
fej pro vítěze mistrovství světa 1986. Stroj bude létat
po světě, kde ho budou moci navštívit fanoušci, podívat
se na suvenýry z Maradonovy kariéry a legendě zanechat
vzkaz nebo s ní „promluvit“ prostřednictvím umělé inteli-
gence. Letadlo s názvem Tango D10S si bude možné také
pronajmout. Po MS v Kataru ho vydraží v aukci. AP

Zase 2. kolo
Tenistka Karolína Plíšková
vypadla na antukovém Ro-
land Garros potřetí za se-
bou ve druhém kole. Tur-
najová osmička nečekaně
nestačila na domácí Leolii
Jeanjeanovou. S 227. hráč-
kou světového žebříčku
prohrála dvakrát 2:6. AP

Další hvězda
Na Zlaté tretře bude star-
tovat olympijská vítězka
v běhu na 100 metrů pře-
kážek Jasmine Camacho-
vá-Quinnová. Na největší
atletický mítink v Česku
dorazí 24 olympijských
medailistů z Tokia 2021.

Společný titul
po čtyřech letech
Čeští kajakáři Jiří Prska-
vec, Ondřej Tunka a Vít
Přindiš se stali mistry Ev-
ropy ve vodním slalomu
v hlídkách. Navázali
na titul z roku 2018. ČTK

Všechna utkání první fotbalo-
vé ligy se od následující sezo-
ny budou hrát premiérově
s jednotným míčem. Symbo-
licky nese název První. Podle
předsedy Ligové fotbalové
asociace Dušana Svobody si
tím soutěž dala dárek k výro-
čí samostatné nejvyšší soutě-
že. Od jejího vzniku uplyne
příští rok 30 let. „Jsem rád, že
po mnoha letech jsme se
k jednotnému míči dopraco-
vali,“ řekl včera Svoboda.
Balon je vyveden v bílé, žlu-

té a černé barvě. „Každý rok

se bude inovovat. Není to sé-
riově vyráběný míč, je na
míru pro potřeby české ligy.
Všichni budoumít stejné pod-
mínky,“ doplnil Svoboda. ČTK

Čísla dne

2027
Fotbalový reprezentant Pa-
trik Schick prodloužil o další
dva roky smlouvu s bundesli-
govým Leverkusenem. Třetí
tým německé ligy si pojistil
šestadvacetiletého českého
kanonýra do léta 2027.

18
Basketbalisté Nymburka slaví
18. mistrovský titul. Ve čtvr-
tém finále play-off NBL zvítě-
zili v Opavě 87:65 a vyhráli
sérii 3:1 na zápasy. Vládnou
nepřetržitě od roku 2004. ČTK

Krátce

Jednotný míč.
Pro první ligu



VYRAŽ DOVYRAŽ DO
HORNBACHU.HORNBACHU.
DŘÍV NEŽ TVOJE ZAHRADA.


